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\\\ PIASECZNO 

Władze miasta spotkały się 
z członkami Stowarzyszenia 
Osób Pokrzywdzonych  
Przez Spółdzielnię 
Mieszkaniową Jedność, 
utworzonego przez 
przedsiębiorców z pawilonów 
handlowych przy ul. Szkolnej 
16. Ponownie nie udało się 
wysłuchać przedstawicieli 
spółdzielni, gdyż dzień 
przed spotkaniem z radnymi 
poprosili o zmianę terminu.       

W ubiegłym tygodniu członkowie 
Stowarzyszenia Osób Pokrzyw-

dzonych Przez Spółdzielnię Mieszka-
niową Jedność stawili się w urzędzie 
miasta w odpowiedzi na zaproszenie 
rady miejskiej. W spotkaniu uczestni-

czył także między innymi burmistrz 
Daniel Putkiewicz. 

– Podstawowym problemem jest 
to, że 25 lat temu SM Jedność rozpoczę-
ła budowę pasażu handlowego, i jak się 

niedawno dowiedzieliśmy, nie została 
zakończona – podkreślali. – My otrzy-
maliśmy lokale w 2004 roku, kiedy to 
prace budowlane zostały zakończone 
i od tego czasu je użytkujemy. 

Zakończyć ten konflikt

Albo przyroda, 
albo golf
\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Lokalni miłośnicy przyrody są zdecydowanie przeciwni 
pomysłowi zagospodarowania Łąk Oborskich. Zwierają 
szyki, by w odpowiednim momencie zareagować na plany 
utworzenia w sąsiedztwie rezerwatu pola golfowego.    

Przedsiębiorcy skarżą się, że działania spółdzielni utrudniają im prowadzenie 
działalności gospodarczej i obawiają się, że najemcy lokali zrezygnują z umów 

Łąki Oborskie to popularny teren spacerowy
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     OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych  (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
zawiadamiam, że w dniu 20 lutego 2023 r. na wniosek Zarządu Powiatu Piaseczyńskiego, 
została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 14/2023 (Nr rej. ARB.6740.1.65.2022.EG)  
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na rozbudowie drogi powiatowej  
nr 2847W w miejscowości Tarczyn.
działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej – w liniach rozgraniczających 
projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat 
Piaseczyński, (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza 
inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. 141806_4 Tarczyn – miasto, obręb 0001 Tarczyn: 247, 238/2, 238/1 (238/3; 238/4)
– działki poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi w celu wykonania budowy  
lub przebudowy innych dróg publicznych i sieci uzbrojenia terenu:
jedn. ew. 141806_4 Tarczyn – miasto, obręb 0001 Tarczyn: 682, 862/4

Z treścią decyzji nr 14/2023 z dnia 20 lutego 2023 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie,                              
Urząd Miejski w Tarczynie, ul. Juliana Stępkowskiego 17, 05-555 Tarczyn.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano niniejszej decyzji rygor 
natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego, decyzja niniejsza:

• zobowiązuje do niezwłocznego wydania nieruchomości,
• uprawnia do faktycznego objęcia nieruchomości w posiadanie przez właściwego zarządcę drogi,
• uprawnia do rozpoczęcia robót budowlanych.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.65.2022.EG                    
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 1.03.2023 r.

\\\ PIASECZNO 

Sprawny Peron to nowa 
aplikacja do szybkiego 
zgłaszania usterek na kolei. 
Czy dzięki niej poprawi się 
funkcjonowanie wiecznie 
niesprawnych wind  
na piaseczyńskim dworcu?       

PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. 
uruchomiły specjalną aplikację 

do szybkiego zgłaszania nieprawidło-
wości na stacjach i przystankach. To 
dodatkowa informacja dla zarządcy in-
frastruktury i tym samym możliwość 
szybszej reakcji. 

Za pośrednictwem aplikacji zgła-
szać można informacje o usterkach 
oraz stanie czystości infrastruktury 
pasażerskiej na peronach, drogach 
dojścia, a także przejściach nad i pod to-
rami, których zarządcą są PKP Polskie 
Linie Kolejowe S.A. Aplikację Sprawny 
Peron jest bezpłatna i można ją pobrać 
z Google Play lub Apple Store.

\\\   Jak zgłosić usterkę?
W przypadku zauważenia usterki 

należy uruchomić aplikację i wybrać 
z listy stację lub przystanek. Data i 
godzina uzupełnia się automatycz-
nie. Lokalizację można również łatwo 
wprowadzić z wykorzystaniem kodów 
QR, które znajdują się na wszystkich 
plakatowych rozkładach jazdy. Wystar-
czy w aplikacji kliknąć ikonkę symboli-
zującą kod, a następnie zeskanować ją 
aparatem telefonu. W kolejnym kroku 
należy wybrać z dostępnych opcji kon-
kretne miejsce występowania usterki 
oraz wybrać z listy rodzaj nieprawid-
łowości. Jeśli chcemy,  możemy szerzej 
opisać usterkę oraz dodać obrazujące ją 
zdjęcie. Krótki proces kończy wybranie 
opcji „Zgłaszam usterkę”.

Czas pokaże, czy nowa aplikacja 
pomoże usprawnić działanie wind na 
piaseczyńskim dworcu PKP. Te spra-
wiają problemy od nowości. Nie działa-
ły przez kilkanaście miesięcy od wybu-

dowania, a po uruchomieniu regularnie 
okazywało się, że są niesprawne, co 
irytowało pasażerów. Ich ciągła nie-
dyspozycja była utrudnieniem szcze-

gólnie dla osób mających trudności z 
poruszaniem się oraz pasażerów prze-
mieszczających się z dużymi bagażami, 
którzy przecież nierzadko korzystają z 
tej formy transportu.

\\\   Awarie przez wandali
Jak informuje biuro prasowe PKP 

PLK, tydzień temu windy przeszły 
okresowe badania. – Mieszkańcy i 
podróżni na stacji w Piasecznie mogą 
korzystać z wind oraz dostępnych po-
chylni – informuje Karol Jakubowski 
z PKP PLK i podkreśla, że najczęściej 
awarie wind na stacji w Piasecznie są 
skutkiem dewastacji. – W ostatnich 
miesiącach wandale wyrwali m.in. pa-
nel sterowania w kabinie, zdewastowa-
li drzwi, uszkodzili falownik oraz rolkę 
– elementy odpowiedzialne za działa-
nie drzwi. Wyłączenie wind z użytko-
wania, w celu ich naprawy, trwało w 
sumie ponad 1,5 miesiąca – tłumaczy 
Jakubowski. – Dla porównania, awaria 
drzwi spowodowana śniegiem w pro-
wadnicach, wywołana intensywnymi 
opadami w grudniu trwała 2 dni. Każda 
taka sytuacja to utrudnienia dla osób 
starszych, z ograniczoną mobilnością 
i matek z małymi dziećmi. Urządzenia 
instalowane na stacjach i przystankach 
mają pomagać w wygodnym i bezpiecz-
nym dotarciu na perony. Dlatego ape-
lujemy, aby każdy, kto jest świadkiem 
wandalizmu, informował o tym służby 
– Straży Ochrony Kolei i policję. 

Usterki zgłaszać można też na 
numery kontaktowe znajdujące się 
zarówno w środku, jak i na zewnątrz 
wind. 

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Nowa aplikacja, stary problem 
z windami i wandalami

Czas pokaże, czy nowa aplikacja pomoże usprawnić działanie wind  
na piaseczyńskim dworcu PKP

W ostatnim czasie 
wandale wyrwali 

m.in. panel sterowania 
w kabinie, zdewastowali 

drzwi, uszkodzili  
falownik oraz rolkę,  

czyli elementy 
odpowiedzialne  

za działanie drzwi

Zdaniem spółki PKP PLK za awarie wind najczęściej odpowiedzialni  
są wandale

    INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r, poz. 1988 z późń. zm. ) informuje,  
iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz 
na stronie internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został wykaz dot. lokalu mieszkalnego 
o powierzchni 28 m2 przeznaczonego do oddania w najem, znajdującego się w budynku przy  
ul. Chyliczkowskiej 20 C w Piasecznie, posadowionym na nieruchomości stanowiącej własność  
Powiatu Piaseczyńskiego oznaczonej jako działka ewid. nr. 8/17 obręb 27 m. Piaseczno. 

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 21.02.2023 r.
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

      

OGŁOSZENIE 
BURMISTRZA MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA

Na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy o gospodarce nieruchomościami z dnia 21 sierpnia  
1997 roku (Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 z późn. zm.) informuję, iż na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta  
i Gminy Góra Kalwaria oraz na stronie internetowej https://bip.gorakalwaria.pl od dnia 1 marca  
2023 r. zostaje zamieszczony na okres 21 dni wykaz lokali użytkowych przeznaczonych do oddania 
w najem na okres do 3 lat:
Góra Kalwaria, ul. 3 Maja 2, działka nr ewid. 5/2, obręb 1-02, 
KW WA5M/00265396/9 o powierzchni użytkowej 21,61 m2

Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria Arkadiusz Strzyżewski
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Pomysł utworzenia w Konstancinie-
-Jeziornie pola golfowego nie jest 

nowy. Podobnie jak nowy nie jest opór 
miłośników Łąk Oborskich i sąsiadu-
jącego z nimi rezerwatu Łęgi Oborskie 
wobec pomysłu zagospodarowania tej 
przyrodniczej enklawy. Liczący 86 ha 
teren to łakomy kąsek dla inwestorów. 
Zgodnie z obowiązującym planem 
miejscowym teren może być zagospo-
darowany pod usługi sportowe, ale 
również mogłaby na nim powstać za-
budowa rezydencjalna. Przez ostatnie 
kilkanaście lat, odkąd Gmina kupiła Łą-
ki Oborskie od SGGW (które notabene 
chciało teren sprzedać inwestorowi, 
ale gmina upomniała się o swoje prawo 
pierwokupu), różne pomysły na jego 
zagospodarowanie pojawiały się już 
kilka razy. W tym również ten, który 
dotyczy budowy pola golfowego.

\\\   Badania  
inwestora i Gminy

Jesienią ubiegłego roku burmistrz 
Kazimier Jańczuk poprosił radnych o 
przyjrzenie się propozycji spółki Invest 
Line E, która rozważa zbudowanie po-
la golfowego wraz z dodatkowym za-
pleczem sportowym na tym terenie. 
Podczas posiedzenia Komisji Ładu 
Przestrzennego i Spraw Komunalnych 
przedstawiciele inwestora przedstawili 
założenia swojego projektu i poprosili 
o zgodę na wykonanie odwiertów geo-
logicznych, które pozwolą ocenić czy 

inwestycja ma w ogóle szanse na reali-
zację na terenie Łąk Oborskich. 

– Mówimy o dzierżawie terenu od 
miasta, co oznacza przychody zarów-
no z tytułu dzierżawy, jak i podatku od 
nieruchomości – zaznaczył Aleksander 
Walczak, prezes spółki Invest Line E, 
która byłaby członkiem konsorcjum 
budującego obiekt. Zgodnie z koncep-
cją inwestora oprócz pełnowymiaro-
wego pola golfowego miałyby tu po-
wstać korty do tenisa i padla, strzelnica 

łucznicza i strzelnica golfowa, dwie hale 
sportowe ze ścianką wspinaczkową, 
a wokół całego terenu ścieżka space-
rowo-widokowa. Przedstawiciele in-
westora zapewniali, że są świadomi 
znaczenia przyrodniczego tego terenu 
i zamierzają inwestycję zrealizować, a 
następnie utrzymywać pole golfowe 
korzystając z proekologicznych roz-
wiązań. 

Radnych przekonały argumenty 
inwestora i dali zielone światło dla 
wykonania badań geologiczno-hydro-
logicznych. Z wnioskiem o przeprowa-

dzenie przez Gminę własnych, nieza-
leżnych badań, zwróciła się do radnych 
Katarzyna Kittel, jedna z mieszkanek 
zaangażowanych od lat w ratowanie 
Rezerwatu Łęgi Oborskie i jego sąsiedz-
twa. Radni wniosek poparli i w budże-
cie na 2023 r. zarezerwowano 35 tys. 
złotych na badania ekohydrologiczne 
Łąk Oborskich.

\\\   Łatwo nie będzie
Lokalni aktywiści ekologiczni jed-

nak niezależnie od wyników badań, 
już teraz są przeciwni budowie pola 
golfowego. 

– Kompromis w sprawie zabudowy 
Łąk Oborskich to śmierć dla Rezerwatu. 
Sprzedacie to, co najcenniejsze, żeby 
uprzywilejowana grupa banksterów 
kosztem przyrody i lokalnej społeczno-
ści mogła sobie postrzelać w piłeczki. 
Nie pozwolimy na to! – pisze w mediach 
społecznościowych jeden z eko-aktywi-
stów Daniel Petryczkiewicz i zachęca 
do kontaktu wszystkie osoby, które są 
przeciwne tej inwestycji. Takich głosów 

w mediach społecznościowych poja-
wia się coraz więcej. Łąki Oborskie, 
chętnie odwiedzane nie tylko przez 
okolicznych mieszkańców, są również 
popularnym tematem publikowanych 
na lokalnych forach fotografii. Na zdję-
ciach „pozują” sarny, zające, lisy, liczne 
gatunki ptaków. 

– Te łąki to dom dla co najmniej 
kilkudziesięciu gatunków ssaków i 
ptaków. A przy okazji nasze konstan-
cińskie płuca. Zagospodarowanie tego 
terenu oznacza zupełną zmianę eko-
systemu – podkreśla jeden z naszych 

czytelników. Daniel Petryczkiewicz 
przekonuje, że budowa pola golfowego 
nieuchronnie doprowadzi do osusze-
nia terenu Rezerwatu Łęgi Oborskie. A 
dodatkowo będzie się wiązała z ogrom-
nym zapotrzebowaniem na wodę do 
podlewania terenu. 

Wygląda więc na to, że nawet jeśli 
wyniki badań będą optymistyczne dla 
inwestora, jego projekt napotka opór 
przynajmniej części lokalnej społecz-
ności.

Tekst i zdjęcia Agnieszka Maj
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„Przy Jeziorce” to niezwykłe miejsce na 
mapie inwestycji mieszkaniowych. Stworzo-
no je z myślą o osobach, które żyją w zgodzie 
z naturą bądź chcą odważnie wkroczyć na 
ścieżkę ekologicznego stylu życia. Budynek 
wyróżnia nowoczesny design oraz supere-
kologiczne i energooszczędne rozwiązania, 
które tworzą zdrowy klimat w mieszkaniach, 
nie zanieczyszczają środowiska i zmniejszają 
koszty utrzymania lokali.  

Ogrzewanie bez emisji
Budynek posiada bardzo dobrą izolację, 

która chroni pomieszczenia przed strata-
mi ciepła. Posiada też pompy ciepła, któ-
re oszczędnie ogrzeją budynek poprzez 
instalację podłogową. Co również ważne, 
pompy ciepła nie emitują zanieczyszczeń 
do atmosfery, ponieważ w technologii tej 
nie dochodzi do procesu spalania. 

Zawsze czyste powietrze  
w mieszkaniach

Zastosowana w budynku rekuperacja, 
która działa na zasadzie wymiany powietrza 
zużytego na świeże, zminimalizuje utratę 
ciepła. Ponadto sprawi, że w mieszkaniach 
zawsze oddychać będziemy czystym powie-
trzem, gdyż jest ono oczyszczane z kurzu, 
alergenów i smogu.

Eko energia  
i podlewanie ogrodu

Aby wygenerować kolejne oszczędności, 
części wspólne budynku zasilane będą ener-

gią słoneczną z paneli fotowoltaicznych.  
Budynek będzie wyposażony w cichobieżną 
windę z modułem odzysku energii.

Aby ograniczyć zużycie wody, prowa-
dzona będzie retencja deszczówki. Zmaga-
zynowaną wodę będzie można wykorzystać 
do pielęgnacji ogrodu.

Dla wygody mieszkańców
Smart Home pozwoli zmaksymalizować 

oszczędności wygenerowane przez ekolo-
giczne systemy. Dla mieszkańców porusza-
jących się samochodami zeroemisyjnym 
dostępne będą w garażu podziemnym ła-
dowarki do pojazdów elektrycznych. 

Wysoki standard wykonania
Części wspólne będą zdobione starannie 

wyselekcjonowanymi materiałami, takimi 
jak: naturalne kamienie, spieki kwarcowe, 

wysokiej jakości gres. Elewację przyozdobi 
klinkier, a lampy wykonano na specjalne 
zamówienie.

Kameralnie i naturalnie
Jeśli szukasz równowagi, ale jednocześ-

nie chcesz bez przeszkód korzystać z uro-
ków uzdrowiska, to mieszkanie „Przy Jezior-
ce” jest dla ciebie. W budynku, który powstał 
w drugiej linii zabudowy, mieści się zaledwie 
17 lokali, a od brzegu Jeziorki dzieli je za-
ledwie ok. 150 metrów. Po drugiej stronie 
rzeki zrobisz zakupy czy zjesz obiad w mod-
nym centrum handlowym Stara Papiernia. 
Mieszkania „Przy Jeziorce” znajdują się tuż 
obok ścieżki pieszo-rowerowej, biegnącej 
malowniczymi terenami wzdłuż Jeziorki. 

Do tych pięknych i klimatycznych miejsc 
dotrzesz tak, jak lubisz – pieszo lub na ro-
werze. 

Bądź eko, mieszkaj eko!
Marzysz o mieszkaniu pośród zieleni i zapachu uzdrowiskowego powietrza  
nad brzegiem rzeki? „Przy Jeziorce” to pilotażowy projekt mieszkaniowy,  
z superekologicznymi i energooszczędnymi rozwiązaniami.  
Wszystko to w doskonałej lokalizacji w centrum Konstancina-Jeziorny. 

Albo przyroda, albo golf

Zdaniem ekologów pole golfowe grozi osuszeniem Rezerwatu Łęgi Oborskie  

\\\ CZAS NA ROWER              
Jak informuje miasto, od tego roku 
w gminie funkcjonował będzie ro-
wer miejski IV generacji. Obsługę 
Piaseczyńskiego Roweru Miejskie-
go nadal realizować będzie firma 
Nextbike Polska S.A., z którą miasto 
ma podpisaną umowę do końca 
2025 roku. 
W tym roku nastąpią jednak zmiany w 
korzystaniu z rowerów, gdyż będą one w pełni obsługiwane przez aplikację na 
telefon. Nadal jednak będzie można je wypożyczać i zwracać tylko w sąsiedz-
twie istniejących stacji. Można będzie je wstawić do stojaka lub pozostawić na 
własnej stopce. Wypożyczenia i zwroty będą następowały poprzez wybranie 
odpowiedniej opcji w aplikacji i otwarcie/zamknięcie blokady O-lock, zamonto-
wanej na tylnym kole roweru. Blokada ułatwi też korzystanie z przerwy podczas 
wypożyczenia roweru.
Wniosek o zapewnienie kompatybilności  
z Warszawskim Rowerem Publicznym
Jak poinformował urząd miasta, nowe totemy z informacjami o zasadach korzy-
stania z PRM oraz rowery pojawiły się już na 6 naszych stacjach: Dworzec PKP 
(ul. Dworcowa), Centrum (obok sądu przy ul. Kościuszki), Stadion Miejski (ul. 1 
Maja), Górki Szymona (aleja Brzóz), Józefosław (róg ul. Cyraneczki i Julianow-
skiej) oraz Słowicza (róg ulic Jarząbka i  Żytniej). Na razie rowery wypożyczyć i 
zwracać można jedynie w obrębie gminy Piaseczno. Wprawdzie 1 marca 2023 r. 
rusza również Warszawski Rower Publiczny, ale zapewnienie kompatybilności 
obu systemów będzie możliwe dopiero po uruchomieniu obu systemów na 
nowych zasadach. Następnie będzie on integrowany z systemami działającymi 
w aglomeracji warszawskiej. – Gmina Piaseczno zgłosiła wniosek o zapewnienie 
kompatybilności obu systemów do władz Warszawy i czeka na podpisanie po-
rozumienia w tej sprawie. 
Wypożyczanie dwóch kółek w ramach Piaseczyńskiego Roweru Miejskiego 
będzie możliwe do końca listopada.
Tylko w ubiegłym roku w ramach gminnego systemu rowery wypożyczano 
ponad 15 000 razy.

\\\ PIASECZNO 

„Te łąki to dom  
dla co najmniej 

kilkudziesięciu gatunków 
ssaków i ptaków”
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Burmistrz zapewnia,  
że ogromny wzrost liczby 
mieszkańców, który dopuszczą 
zmiany planów miejscowych, 
nie jest wyzwaniem 
infrastrukturalnym, któremu 
gmina nie sprosta.       

Procedowane obecnie plany zago-
spodarowania przestrzennego dla 

centrum miasta są szeroko dyskutowa-
ne zarówno w ratuszu, jak i w mediach 
społecznościowych. Mowa bowiem o 
liczącym kilkadziesiąt hektarów obsza-
rze, który obecnie jest niezabudowa-
ny. A zgodnie z projektami mpzm dla 
rejonu ulicy Kolejowej w niedalekiej 
przyszłości mogą się tu pojawić liczne 
osiedla domów jedno i wielorodzin-
nych. Pomysł ten krytykuje spora grupa 
obecnych mieszkańców Konstancina-
-Jeziorny, zwracając uwagę przede 
wszystkim na ogromne obciążenie 
istniejącej infrastruktury, zwłaszcza 
drogowej, związane z pojawieniem się 
w efekcie od kilku do kilkunastu tysięcy 
nowych mieszkańców. 

Brak konkretnych planów rozbu-
dowy istniejących dróg prowadzących 
do Warszawy, które już w tej chwili nie 
radzą sobie z obciążeniem ruchem, to 
nie jedyny argument przeciwników 

intensywnej zabudowy kilkudziesię-
ciu hektarów w sąsiedztwie ratusza. 
Obawy budzi również wydolność in-
frastruktury wodociągowo-kanaliza-
cyjnej oraz konieczność zapewnienia 
odpowiedniej infrastruktury społecz-
nej w przypadku rozrastającej się spo-
łeczności. Chodzi o dostępność szkół, 
przedszkoli, obiektów sportowych i 
rekreacyjnych. 

\\\   Ile ścieków może  
przyjąć oczyszczalnia?

Jedną z istotnych kwestii jest 
bardzo duże obciążenie oczyszczalni 
ścieków, które wiązać się będzie z po-
jawieniem się tysięcy nowych miesz-
kańców. Do tego argumentu burmistrz 
Kazimierz Jańczuk odniósł się publiku-

jąc na stronie gminy informacje, które 
określił jako „sprostowanie niepraw-
dziwych informacji na temat wydolno-
ści oczyszczania ścieków przez oczysz-
czalnię należącą do Saur Konstancja 
Sp. z o.o., które w ostatnim czasie są 
rozpowszechniane w przestrzeni pub-
licznej.” Podkreśla, że zgodnie z wydaną 
w 2015 roku decyzją starosty piase-
czyńskiego w sprawie udzielenia po-
zwolenia wodnoprawnego maksymal-
ne ilości oczyszczonych ścieków, które 
mogą być odprowadzane do Jeziorki 
zostały określone na poziomie 6 tys. 
m3 na dobę oraz maksymalnie 2,5 mln 
m3 rocznie.

– Z informacji otrzymanych 14 lu-
tego 2023 r. od firmy Saur wynika, że: 

„oczyszczalnia nie osiągnęła pod kątem 
hydraulicznym nawet połowy maksy-
malnej projektowanej przepustowości” 
(dane za lata 2021–2022). W 2021 r. 
ilość oczyszczonych ścieków wyniosła 
1 594 117 m3, w 2022 r. –1 485 186 
m3. Z powyższego porównania wyni-
ka, że ilość oczyszczonych ścieków w 
2022 r. jest o 108 931 m3 mniejsza od 
ilości ścieków oczyszczonych w 2021 
r. Ta tendencja spadkowa jest prawdo-
podobnie efektem mniejszego zużycia 
wody przez mieszkańców, jak i działa-
nia władz gminy Konstancin-Jeziorna 
prowadzących do systematycznego 
uszczelniania sieci kanalizacyjnych 
– podkreśla burmistrz Kazimierz Jań-
czuk. – Obecnie naszą gminę zamiesz-
kuje ok. 23,5 tys. osób, a zatem oczysz-

czalnia ścieków może w przyszłości 
odebrać i oczyścić ścieki od nowych 
mieszkańców o podobnej liczbie – do-
daje burmistrz.

Czy rzeczywiście? Po pierwsze 
należy pamiętać, że wciąż nie wszyscy 
mieszkańcy gminy zostali podłączeni 
do sieci kanalizacyjnej. Po drugie dwu-
krotność 1,5 mln m3 to 3 mln m3, a nie 
dopuszczone przez starostę 2,5 mln m3 
rocznie. No i jeszcze jedna kwestia. Te-
reny położone między ulicą Warszaw-
ską, Pułaskiego, Kabacką i torami kole-
jowymi, to nie jedyne w gminie tereny 
z potencjałem inwestycyjnym. 

\\\   Mieszkańcy tam,  
mieszkańcy tu…

Trzeba pamiętać m.in. o planach 
Arche na zabudowanie terenów pofa-
brycznych w Mirkowie. Tam również 
mowa była  o osiedlu, w którym mo-
głoby zamieszkać nawet 10 tys. miesz-
kańców. Pomysł ten burmistrz uważał 
za niemożliwy do realizacji, właśnie ze 
względu na zagrożenia dla uzdrowiska.

– Nie może być zgody na 10 tys. 
ludzi. Cały Konstancin-Jeziorna ma ok. 
17 tys. mieszkańców. Układ komunika-
cyjny Mirkowa już dziś jest niewydolny, 
a jakby tam zamieszkały tysiące ludzi, 
byłby paraliż. O infrastrukturze spo-
łecznej, szkołach, przedszkolach nawet 
nie mówię. Jakby powstało takie wiel-
kie blokowisko, stracilibyśmy charak-
ter gminy uzdrowiskowej – mówił w 
maju 2021 r. w „Gazecie Wyborczej” 
burmistrz Kazimierz Jańczuk odnośnie 
planów Arche dotyczących zabudowy 
terenów dawnej papierni.

Czy w przypadku zabudowy tere-
nów przy ul. Kolejowej argumenty te 
nie mają zastosowania?

We wtorek 28 lutego wieczorem, 
już po zamknięciu wydania naszej 
gazety w ratuszu odbyła się dyskusja 
publiczna odnośnie projektu mpzp dla 
rejonu ul. Kolejowej (etap 2). Ta doty-
cząca etapu 1 trwała ponad 5 godzin i 
byłą dość burzliwa. O tym, co wydarzy-
ło się podczas wczorajszego spotkania 
poinformujemy na naszej stronie inter-
netowej www.przegladpiaseczynski.pl. 

Agnieszka Maj

Czy gmina jest gotowa 
na tylu mieszkańców?

Burmistrz zapewnia, że działająca w oparciu o partnerstwo publiczno- 
-prywatne oczyszczalnia ścieków sprosta rozwojowi mieszkalnictwa w gminie
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Tereny położone między ulicą Warszawską, Pułaskiego, Kabacką i torami  
kolejowymi, to nie jedyne w gminie tereny z potencjałem inwestycyjnym
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W marcu rozpoczynamy prace 
nad Strategią Rozwoju Gminy

Strategia Rozwoju Gminy ma za zadanie 
diagnozować najważniejsze uwarunkowa-
nia i potrzeby rozwojowe oraz potencjał 
gminy. Dokument powinien wskazywać kie- 
runki rozwoju społecznego, gospodarczego 
i przestrzennego. Pełni także rolę włącza-
jącą społeczność lokalną w sprawy gminy, 
np. poprzez proces konsultacji czy oceny 
działań samorządowców. Aktualna Strate-
gia Rozwoju Gminy obejmuje wprawdzie 
okres do roku 2030, ale samorząd zdecy-
dował się na opracowanie nowej strategii 
z perspektywą do 2040 r. Impulsem było 
rozpoczęcie prac nad Strategią Rozwoju 
Metropolii Warszawskiej. Strategia jest 
też podstawą do pozyskania środków ze-
wnętrznych. Do przygotowania strategii 
przystąpiły też sąsiednie gminy naszego 
powiatu: Lesznowola, Góra Kalwaria czy 
Konstancin-Jeziorna.

Plany z długą perspektywą
– Chcemy określić strategiczne kierun-

ki rozwoju Piaseczna w kontekście całej 
metropolii, tak aby przyjęte w obu doku-
mentach rozwiązania były kompatybilne  
i uwzględniały potrzeby mieszkańców na- 
szej gminy – mówi burmistrz Daniel Put- 
kiewicz. – Mierzymy się z problemami, któ- 

rych nie rozwiąże się w rok czy dwa, jak 
również takimi, w których interesy różnych 
grup mieszkańców są rozbieżne, a nawet 
sprzeczne. Chcemy więcej zieleni, ale też 
więcej parkingów. Właściciele nierucho- 
mości chcą je dobrze sprzedać lub za-
budować, a inni mają obawy związane 
z pojawianiem się kolejnych budynków, 
mieszkańców i samochodów. Wyznaczenie 
strategicznych kierunków działań pozwa- 
la podejmować bieżące decyzje w oparciu  
o długofalowe cele, które chcemy osiąg- 
nąć, jako najbardziej optymalne dla gminy  
i jej mieszkańców – wyjaśnia burmistrz.

Debaty z ekspertami
Prace nad Strategią Rozwoju Gminy 

poprowadzi dr hab. Wojciech Dziemiano- 
wicz, profesor Uniwersytetu Warszawskie- 
go. W marcu i kwietniu zrealizowany zo- 
stanie cykl siedmiu debat strategicznych,  
podczas których eksperci przedstawią za- 
gadnienia związane z określonymi obsza- 
rami tematycznymi. Spotkania będą trans- 
mitowane online i mają charakter pre- 
konsultacji. Zachęcamy do ich śledzenia  
i aktywnego udziału. Jesienią zaplanowane  
są konsultacje społeczne projektu Strategii, 
który eksperci przygotują m.in. w oparciu 

o informacje pozyskane w trakcie debat  
strategicznych.

Pierwsza z nich odbędzie się we wto- 
rek 7 marca 2023 r. o godzinie 18.00 w sali  
konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Pia- 
seczno przy ul. Kościuszki 5. Tematem bę- 
dzie „Piaseczno zagospodarowane”, po- 
święcone kwestii planowania przestrzen- 
nego. Kolejne spotkania zotały zaplanowa- 
ne w czwartki, również o godzinie 18.00.  
„Piaseczno klimatycznie odporne” to te- 
mat spotkania zaplanowanego na 16 mar-
ca. Tydzień później, 23 marca, zajmiemy się 
kwestiami transportowymi podczas deba- 
ty „Piaseczno w podróży”. Kolejne spotka-
nia zaplanowane są 30 marca oraz 13, 20  
i 27 kwietnia. Poświęcone będą następu- 
jącym tematom: „Piaseczno wielopokole- 
niowe”, „Piaseczno w zdrowiu i kondycji”, 
„Piaseczno i gospodarka przyszłości” oraz 
„Piaseczno i kompetencje przyszłości”. 
Spotkania będzie można śledzić również  
w internecie.

Głos mieszkańców jest ważny
– Wspólnie z mieszkańcami chcemy 

wyznaczyć kierunki działań gminy. Zależy 
nam na tym, żeby mieszkańcy czynnie  
uczestniczyli w tworzeniu listy zadań stoją-

cych przed gminą – mówi burmistrz Daniel 
Putkiewicz. – Dokument powinien być go- 
towy przed końcem roku 2023. Na początku 
roku przyszłego planujemy przedstawić 
go Radzie Miejskiej, która jest organem 
podejmującym decyzje w zakresie zatwier- 
dzenia do realizacji strategicznych dla sa- 

morządu dokumentów – dodaje wicebur-
mistrz Robert Widz.

Szczegółowe informacje o terminach 
spotkań i konsultacji oraz sposobach wzię-
cia w nich udziału online będą na bieżąco 
podawane na stronie internetowej gminy: 
www.piaseczno.eu.

Jak chronić okolice Jeziorki przed zabudową? Jak dojedziemy do Warszawy, która chce zmniejszać ruch samochodowy w mieście?  
Na te i inne pytania odpowie Strategia Rozwoju Gminy – dokument, który określi kierunki działań samorządu do roku 2040. 

Strategia określi kierunki rozwoju miasta i gminy do roku 2040

URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu
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\\\ GÓRA KALWARIA 

Dzięki zaangażowaniu m.in. 
mieszkańców, uchodźców  
i władz miasta zebrano blisko 
300 kg wosku i parafiny  
do wyrobu świec okopowych. 
Posłużą one żołnierzom 
walczącym w Ukrainie.      

Z biórkę zainicjował i koordynował 
Stanisław Fijka z gminnej Grupy 

Utrzymania Terenów Publicznych, 
który przed laty mieszkał w Ukrainie i 
wciąż ma tam przyjaciół. Akcja odbyła 
się pod patronatem burmistrza Arka-
diusza Strzyżewskiego. 

Po ogłoszeniu zbiórki w styczniu 
wyznaczone punkty (szkoły, parafie, 
urząd) zaczęły wypełniać się produkta-
mi. Kilkadziesiąt kilogramów przekaza-

ło jedno z sołectw – Sobików. Inne nie-
zbędne do wyrobu świec okopowych 
materiały ofiarowało schronisko dla 
zwierząt z Celestynowa (puszki) oraz 
z terenu gminy Góra Kalwaria (karton). 
Jeden z mieszkańców Grobic wypoży-
czył sprzęt do wytapiania.

Wspólnymi siłami udało się ze-
brać ponad 290 kg wosku i parafiny. W 
ubiegłym tygodniu w siedzibie War-
sztatu Terapii Zajęciowej wyrabiano 
wojenne lampki. W pracę zaangażo-
wani byli m.in. podopieczni WTZ, dru-
żyna młodzieżowa Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Cendrowicach oraz ukra-
ińscy uchodźcy, mieszkający w Górze 
Kalwarii. 

Lampki z Góry Kalwarii trafią na 
front. Dzięki nim obrońcy Ukrainy będą 
mogli się ogrzać, przygotować posiłek 
czy podgrzać wodę. Takie świece z tek-
turowym knotem mogą palić się nawet 
przez dwa dni.

\\\   Rok wojny 
24 lutego minął rok od brutalnego 

ataku Rosji na Ukrainę, choć konflikt 
trwał już od 2014 roku, kiedy to Rosja-
nie zajęli Krym. Wówczas podkreślano, 

że aneksja półwyspu jest odpowiedzią 
na wciąż żywe w Rosji sentymenty 
imperialne, jednak chyba niewielu 
spodziewało się, że 8 lat później na 
zmierzającą w stronę Unii Europejskiej 
Ukrainę spadną rosyjskie rakiety.

Szacuje się, że w wyniku rosyjskiej 
agresji w Ukrainie od 24 lutego ubiegłe-
go roku ucierpiało ponad 300 tys. osób. 
Armia Putina stracić miała ok. 180 tys. 

żołnierzy, natomiast wojska ukraińskie 
ok. 100 tys. osób. W wojnie zginęło 30 
tys. cywilów.

Uciekając przed wojną wielu 
uchodźców, wybrało Polskę – po 24 lu-
tego 2022 r. przyjechało do nas około 3 
mln 200 tys. osób. Natomiast uchodź-
ców wewnętrznych, którzy pozostali 
w Ukrainie, ale musieli opuścić swoje 
domy, jest ok. 8 mln osób.

Na froncie wciąż prowadzone są 
ciężkie walki na wschodzie Ukrainy, 
szczególnie w rejonie na północ od 
Bachmutu w obwodzie donieckim. W 
pomoc Ukraińcom w obronie przed 
rosyjskim agresorem zaangażowały 
się w różnej formie kraje Unii Europej-
skiej, państwa członkowskie NATO, ale 
także USA czy Kanada. Ramię w ramię 
z ukraińskimi żołnierzami przeciwko 
wojskom Putina walczą i giną także 
członkowie legionu międzynarodowe-
go, w tym Polacy.

Warto przypomnieć, że stosunki 
Ukrainy z Unią Europejską nawiązano 
niedługo po rozpadzie Związku Ra-
dzieckiego. W 1994 r. podpisano układ 
o partnerstwie i współpracy, który 
realizowano w ramach Europejskiej 
Polityki Sąsiedztwa oraz Partnerstwa 
Wschodniego. 20 lat później doszło do 
podpisania obu części umowy stowa-
rzyszeniowej pomiędzy Ukrainą a Unią 
Europejską, a 23 czerwca ubiegłego ro-
ku Rada Europejska przyznała Ukrai-
nie status kandydata do członkostwa 
w Unii Europejskiej.

Anna Żuber

Mieszkańcy i uchodźcy wyprodukowali świece 
okopowe dla obrońców Ukrainy 

Świece okopowe nie tylko dają światło, ale także pozwalają się ogrzać  
czy zrobić posiłek

Świece z tekturowym 
knotem mogą palić się 
nawet przez dwa dni
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\\\ „MAZOWSZE” ZACHWYCIŁO              
W niedzielę w hali przy ul. Białka wystąpił Państwowy Zespół Ludowy Pieś-
ni i Tańca „Mazowsze”. Artyści zaprezentowali „Kalejdoskop Barw Polski”.
Bilety na występ „Mazowsza”, zorganizowany z okazji 353. rocznicy nadania praw 
miejskich, rozeszły się jak świeże bułeczki. Świętujący 75-lecie istnienia zespół 
wystąpił z flagowym koncertem, będącym rozśpiewaną i roztańczoną podróżą 
przez całą Polskę. 

Podczas ponad dwugodzinnego widowiska artyści zaprezentowali folklor wsi i 
miasteczek, w tym pieśni, przyśpiewki i tańce. Licznie zgromadzona widownia 
mogła podziwiać nie tylko wspaniałą choreografię Witolda Zapały czy innych 
twórców, ale także kostiumy artystów. Wszystko to w towarzystwie muzyki 
orkiestry „Mazowsza” pod batutą dyrektora Jacka Bonieckiego. 

AKTUALNOŚCI

Zima to okres zwiększonej liczby zacho-
rowań na grypę oraz innych chorób górnych 
dróg oddechowych na które narażone w 
szczególności są dzieci i osoby starsze. Aby 
cieszyć się dobrym zdrowiem lub łagodnie 
przechodzić okresy gorszego samopoczu-
cia, warto zawczasu wzmocnić odporność 
swojego organizmu. Można to zrobić w ko-
morze normobarycznej Normo Life, która 
jest dostępna w Konstancinie-Jeziornie.

Tlen to życie i zdrowie
W komorze ciśnieniowej Normo Life 

znajduje się specjalna mieszanka powie-
trza, w której jest nawet do 40 proc. tlenu, 
a więc niemal dwukrotnie więcej niż w wa-
runkach naturalnych. Wchłanianie tlenu do 
komórek umożliwia bezpieczna zawartość 
dwutlenku węgla, dochodząca do 1,9 proc 
oraz podniesione do 1500 hPa ciśnienie. 
Tlenoterapia stanowi świetną profilaktykę 
przed chorobami, ponieważ wzmacnia od-
porność. Dzięki niej dotleniane są komórki 
tworzące układ immunologiczny, orga-
nizm ma więcej siły do zwalczania zakażeń 

i jest w stanie skuteczniej przeciwstawić się 
wszelkim wirusom i bakteriom. Co więcej, 
w rozwoju wielu chorób istotną rolę odgry-
wają bakterie beztlenowe. Dostarczony tlen 
działa na nie toksycznie i w znaczny sposób 
ograniczamy ich szkodliwe działanie. Warto 
też wspomnieć o działaniu tlenu na komórki 
rakowe, które również są beztlenowcami 
i nie mogą przetrwać w obecności dużej 
ilości tlenu. 

Prozdrowotny wodór
Znajdująca się w komorze mieszanka 

powietrza jest również dodatkowo wzboga-
cona w wodór, którego jest nawet do 20 tys. 
razy więcej niż w środowisku naturalnym. 
Okazuje się, że takie stężenie ma pozytywny 
wpływ na nasze zdrowie. Oddziałuje on na 
komórki, będąc silnym antyoksydantem i 
mając właściwości przeciwzapalne. Dzięki 
temu życie komórek wydłuża się. Ponadto 
wspiera zdrowie jelit, łagodzi reakcje aler-
giczne i pomaga pozbyć się szkodliwych 
substancji z organizmu. Dzięki zwiększonej 
zawartości wodoru automatycznie zwiększa 

się zdolność organizmu do walki z infekcja-
mi, które wywołał wirus czy bakteria.

Przyjemne i bezpieczne seanse
Proces natleniania w komorze normoba-

ryczne Normo Life jest całkowicie bezpiecz-
ny dla dzieci i dorosłych. Komora posiada 
wszystkie niezbędne certyfikaty. Ponadto 
jako jedyni w Polsce w komorze Normo Life 
znajduje się urządzenie do dekontaminacji 
powietrza, które eliminuje wszystkie drob-
noustroje. Dzięki temu nie ma ryzyka zara-
żenia się bakteriami czy wirusami od osób 
przebywających wewnątrz komory.

Podczas sesji osoby mogą korzystać z 
wody Red-Ox, która została nasycona czą-
steczkami wodoru. Unicestwia on niebez-
pieczne dla organizmu wolne rodniki, usu-
wa toksyny i zasila komórki energią. 

W trosce o zdrowie tlenoterapia w ko-
morze normobarycznej Normo Life powin-
na stać się nowym nawykiem zdrowego 
stylu życia i korzystać z niej systematycznie.

Więcej informacji: www.normolife.com

Wzmocnij odporność naturalnie dzięki dotlenieniu 
organizmu w komorze normobarycznej 
Komora normobaryczna Normo Life, która znajduje się przy ul. Wilanowskiej 50 w Konstancinie-
-Jeziornie nie tylko wspomaga leczenie wielu schorzeń, ale także wzmacnia odporność organizmu  
na bakterie i wirusy, co jest niezwykle istotne zwłaszcza w sezonie zimowym.

   podnosi odporność organizmu
 wzmacnia kości
  wspomaga szybką regenerację  
organizmu po przebytych  
chorobach i COVID-19

  poprawia kondycję fizyczną  
i psychiczną 
   spowalnia proces starzenia się  
organizmu
 zmniejsza stany zapalne

ul. Wilanowska 50, Konstancin-Jeziorna
tel. 721 887 887, www.normolife.com

\\\ GÓRA KALWARIA  

Miasto chce, aby w sąsiedztwie 
stacji kolejowej powstała  
pętla autobusowa, a ZTM 
wstępnie zaakceptował 
ten pomysł. Włodarze 
Góry Kalwarii chcą też 
ucywilizowania parkowania  
w rejonie peronów, w tym 
także w Czachówku.       

W ładze miasta rozmawiają z PKP 
na temat dzierżawy terenu przy 

peronie w Górze Kalwarii pod parking 
Park&Ride. – Właściwie wznowiliśmy 
te rozmowy, ponieważ jakiś czas te-
mu pytaliśmy PKP o taką możliwość i 
niestety wówczas kolejarze odpowie-
dzieli, że trwa porządkowanie sytuacji 
prawnej tych gruntów – wyjaśnia Piotr 
Chmielewski, rzecznik prasowy magi-
stratu w Górze Kalwarii. – Jak się oka-
zuje, stan prawny działek kolejowych 

nadal nie jest do końca uregulowany 
(choć proces trwa), ale PKP wystąpiły 
w tej chwili z zapytaniem do swojego 
wydziału nieruchomości czy w obecnej 
sytuacji prawnej spółka miałaby moż-

liwość zawarcia umowy dzierżawy z 
gminą (i przeznaczenia tego terenu na 
cele budowlane – chodzi o ucywilizo-
wanie parkingu). Niestety, oferowana 
na chwilę obecną stawka to 1,50-2 zł za 
metr kwadratowy miesięcznie (a my-
ślimy o 3000-4000 m kw.). Czekamy 
na odpowiedź z PKP, co do możliwości 
prawnych – dodaje rzecznik.

Miasto planowało także wydzier-
żawić tereny przy stacji Czachówek 
Wschodni w Czarnym Lesie (PKP), jed-
nak okazało się, że spółka państwowa 
nie jest zainteresowana podnajęciem 
swojego gruntu przy peronie. – Będzie-
my szukać innej lokalizacji P&R – za-
pewnia Piotr Chmielewski.

\\\   Linia 742 i część linii „L”  
ze Skierniewickiej

Niezależnie od parkingów włoda-
rze miasta chcą stworzenia w sąsiedz-
twie peronu PKP pętli autobusowej na 
terenie należącym do gminy. – Chodzi o 

to, aby z ul. Skierniewickiej startowała 
linia 742 oraz przynajmniej część linii 
„L”. Umożliwiłoby to szybsze dotarcie 
mieszkańcom tej części miasta (osiedla 
z ponad 3000 mieszkańców) do jego 
centrum, a mieszkańcom innych części 
miasta oraz sąsiednich wsi dogodny 
dojazd do stacji kolejowej – tłumaczy 
Piotr Chmielewski. – Włodarze uważają 
pociągi do stolicy za wciąż zbyt mało 
wykorzystywany środek transportu, 
a przy tym atrakcyjny. Przedstawicie-
le ZTM już widzieli miejsce, w którym 
miałaby powstać pętla i wydali wstęp-
nie  pozytywną opinię na ten temat. 
Prace nad koncepcją będą kontynuo-
wane. 

Gmina liczy na realizację zadań 
przy wsparciu środków zewnętrznych 
na poprawę mobilności miejskiej. – 
Wiemy, że takowe będą w aglomeracji 
warszawskiej – podkreśla Chmielew-
ski.

Anna Żuber

Zmiany przy stacjach PKP

Na porządkowanie kwestii związanych z parkowaniem władze miasta chcą 
pozyskać środki zewnętrzne. Na zdjęciu parking P&R Warszawa Jeziorki 

Włodarze uważają  
pociągi do stolicy 

za wciąż zbyt mało 
wykorzystywany środek 

transportu, a przy tym 
atrakcyjny
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Podczas ponad dwugodzinnego widowiska artyści zaprezentowali folklor wsi  
i miasteczek, w tym pieśni, przyśpiewki i tańce
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\\\ NOWA IWICZNA 

Niebawem przy przystanku 
PKP w Nowej Iwicznej ma 
powstać parking i zatoka 
autobusowa. Gmina właśnie 
ogłosiła przetarg na budowę 
ulicy Sadowej.      

G mina ogłosiła właśnie przetarg na 
realizację najdroższej zaplanowa-

nej w tegorocznym budżecie inwestycji 
drogowej. Chodzi o budowę drogi, na 
którą lesznowolski samorząd otrzymał 
dotację z Programu Inwestycji Stra-
tegicznych Polski Ład. Kiedy wiosną 
ubiegłego roku opublikowana została 
informacja o tym, że Lesznowola tym 
razem dostanie dofinansowanie na 
budowę ulicy Sadowej, nie brakowało 
głosów krytyki. Wielu mieszkańców 
nie mogło zrozumieć, dlaczego gmina 

zgłosiła do rządowego programu śle-
pą ulicę prowadzącą do pojedynczych 
domów, podczas gdy nie ma pieniędzy 
na realizację bardzo ważnych, obciążo-
nych ogromnym ruchem dróg. Zwłasz-
cza że podobną dyskusję wywołało już 
wcześniejsze zgłoszenie do rządowego 
programu ulicy Wąskiej w Woli Mro-
kowskiej. 

Ulica Sadowa miała jednak pro-
wadzić do planowanego targowiska 
a dodatkowo pozwolić na utworzenie 
miejsc parkingowych oraz zatoki au-
tobusowej w sąsiedztwie przystanku 
kolejowego. Jesienią 2022 roku okazało 
się, że plany budowy gminnego targo-
wiska przy ul. Sadowej są już nieaktual-

ne. Mimo że w 2020 roku inwestycja ta 
trafiła na listę beneficjentów programu 
„Mój Rynek” i gmina miała otrzymać na 
realizację 1 mln zł. Powód? Brak środ-
ków na obie inwestycje. Wygrała ta z 
wyższą dotacją oraz istotna ze względu 
na kwestie transportowe. 

W ubiegłym tygodniu gmina ogło-
siła przetarg na budowę ulicy Sadowej. 
Oferty można składać do 15 marca. Ich 
wysokość może mieć kluczowe zna-
czenie. Założony na tę inwestycję bu-
dżet wynosi 4,82 mln zł. Z Polskiego 
Ładu Lesznowola ma otrzymać blisko 
4,58 mln zł. Jeśli oferty będą znacząco 
wyższe, gmina będzie musiała szukać 
dodatkowych środków w swoim bu-
dżecie. 

Jeśli przetarg uda się rozstrzyg-
nąć, są szanse, że już po wakacjach 
w sąsiedztwie przejazdu kolejowego 
w ciągu ulicy Krasickiego powstanie 

zatoka autobusowa a wraz z nią 78 
miejsc parkingowych plus 4 dla osób 
z niepełnosprawnościami. Oprócz 
tego zaplanowano również wiatę na 
kilkanaście rowerów. Ulica Sadowa ma 
zostać wyłożona kostką, podobnie jak 
biegnący wzdłuż niej ciąg pieszo-rowe-
rowy, zyska odwodnienie i oświetlenie. 
Na przeciwległym do ul. Krasickiego 
krańcu nadal będzie ulicą ślepą, ale 
zgodnie z wcześniejszym planem ma 
zostać połączona z istniejącą odnogą 
ulicy Kieleckiej. Na realizację inwesty-
cji wykonawca będzie miał 170 dni od 
podpisania umowy.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Będzie parking 
i zatoka autobusowa

Na ulicy Sadowej samochody parkują już teraz, jednak warunki są trudne

\\\ BIEG ULICZNY PAMIĘCI ŻOŁNIERZY WYKLĘTYCH              
W niedzielę 5 marca o godz. 12.00 odbędzie się Bieg Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych.
Tropem Wilczym – Bieg Pamięci Żołnierzy Wyklętych to bieg honorowy na 
odcinku 2 km. Uczestnicy wystartują spod hali sportowej przy ul. por. Białka, 
gdzie mieścić będzie się też meta. Każ-
dy z zawodników otrzyma pamiątkowy 
medal.
Zapisy pod numerem tel.: 22 727 48 61 
i ewentualnie w biurze zawodów w hali 
sportowej 5 marca (jeśli będą jeszcze 
miejsca – limit wynosi 100). 

\\\ GÓRA KALWARIA 

W 2018 roku poinformowano nas, że 
część wspólna jest w budowie, w związ-
ku z tym mamy na podstawie sądowych 
wezwań dopłacać do kosztów budowy 
za okres od 1998 roku do 2018 roku, 
mimo iż budowa nie została rozliczo-
na. Spółdzielnia wystąpiła przeciwko 
wielu osobom na drogę sądową, po-
wołując się na wątpliwej treści rozli-
czenie. Niektóre osoby wzięły ochro-
nę prawną, niektóre nie, w związku z 
czym część przegrała, część wygrała  
– tłumaczyli.  

– Po tym, jak spółdzielnia poin-
formowała nas o trwającej budowie, 
zaczęła nas szantażować – przyznał 
jeden z przedsiębiorców, wyliczając 
kolejne działania zarządu spółdzielni, 
które zdaniem członków stowarzysze-
nia, są bezprawne i uniemożliwiające 
prowadzenie działalności gospodar-
czej. – Zaczęły być prowadzone nieroz-
sądne prace budowlane. W budynku 
na pierwszym piętrze jest lokal o pow. 
blisko 600 m kw. do niego do 2020 ro-
ku, nie było klatki schodowej, została 
postawiona 16 lat od zakończenia prac 
budowlanych i nie spełnia norm prze-
pisów prawa budowlanego. Te schody 
nie służą niczemu, są niewykończone i 
nie wiadomo czyje, bo nikt nie zna sta-
tusu własności tego lokalu. Odnowiono 
taras przy tym lokalu, choć jest nieuży-
wany – dodał.

Kiedy spółdzielnia rozpoczęła 
montaż czujek przeciwpożarowych, 
część właścicieli lokali odmówiła in-
stalacji w obawie o to, że zostaną obcią-
żeni kosztami, których nie są w stanie 
udźwignąć. Wówczas doszło do kurio-
zalnej sytuacji – pracownicy spółdzielni 
wyłączyli prąd w lokalach, w których 
odmówiono montażu, a najpewniej 
przez pomyłkę, pozbawili go również 
mieszczącą się na piętrze przychodnię 
lekarską. Niespodziewana przerwa w 
dostawie prądu nastąpiła w momencie 
pracy aparatury do diagnostyki. 

Kolejnym problemem, jaki spędza 
sen z oczu przedsiębiorców ze Szkolnej 
16, jest rozliczenie za ogrzewanie lokali, 
ich zdaniem nieprawidłowe. – Zażądali-
śmy od spółdzielni przedstawienia roz-
liczeń od zużycia gazu, a nie za metraż, 
ale to kolejne pismo, na które nie otrzy-
maliśmy odpowiedzi – poinformowali 
członkowie stowarzyszenia. Skarżą się 
także na brak śmietnika i zamknięte 
wyjście ewakuacyjne. – Martwimy się 
też, że historia katowickich targów 
(katastrofa budowlana z 2006 roku, w 
wyniku której zginęło 65 osób – przyp. 
red.) prawdopodobnie jest przed nami. 
Poliwęglan na dachu zastąpiono cienką 
blachą i boimy się, że ona nie wytrzyma 
pod ciężarem śniegu – podkreślali.

Przedstawiciele SOPPSMJ zazna-
czyli, że nie mogą liczyć na pomoc in-

stytucji, bo budynek, choć pracują w 
nim ludzie, a mieszkańcy od lat robią 
zakupy, wciąż jest w budowie. – Chcie-
libyśmy tylko móc prowadzić naszą 
działalność gospodarczą i oczekujemy, 
że gmina wesprze nas w rozwiązaniu 
problemów, podejmując się mediacji, 
aby zakończyć konflikt i doprowadzić 
do zakończenia budowy w niekrzyw-
dzący nas sposób – apelowali przed-
siębiorcy.

Wczoraj, czyli tydzień po spotka-
niu z członkami stowarzyszenia, radni 
mieli spotkać się z przedstawicielami 
spółdzielni. W poniedziałek w imieniu 
zarządu SM Jedność z radą skontakto-
wał się prawnik, który poprosił o prze-
łożenie spotkania. 

Przypomnijmy, w styczniu prezes 
SM Jedność Stanisław Zawadzki nie 
ustosunkował się do wysłanego przez 
naszą redakcję e-maila z prośbą o wy-
znaczenie terminu spotkania. Jeszcze w 
ubiegłym roku zignorował także naszą 
wiadomość z pytaniami. 

Jak poinformował nas Piotr Sę-
dziak, przewodniczący komisji po-
lityki gospodarczej Rady Miejskiej 
w Piasecznie, spotkanie z przedsta-
wicielami spółdzielni na ich proś-
bę przeniesiono na drugą połowę  
marca. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Zakończyć ten konflikt dokończenie 
ze str. 1



8 NR 422 (11) 1 MARCA 2023 AKTUALNOŚCI

\\\ PIASECZNO 

Możliwe, że już niebawem 
Szybka Kolej Miejska dojedzie 
nad Zalew Zegrzyński.       

Po tym, jak potwierdzono start 
SKM-ki do i z Piaseczna, nadeszły 

kolejne dobre  informacje, szczególnie 
dla tych, którzy chcieliby wybrać się 
latem nad Zalew Zegrzyński. – Wszyst-
ko wskazuje na to, że pojedziemy tam 
od 11 czerwca, wraz z kolejną korektą 
rozkładu – poinformowała spółka SKM 
w mediach społecznościowych.

Zalew Zegrzyński, zwany także 
Jeziorem Zegrzyńskim,  to jedna z naj-
większych atrakcji turystyczno-rekrea-
cyjnych na Mazowszu, która mieści się 
w powiecie legionowskim. Pierwotnie 
jego rola miała być inna. Zalew powstał 
po przegrodzeniu koryta Narwi zaporą 
w Dębem jako najniżej położony ele-
ment kaskady zbiorników na rzece Bug. 
Miały one umożliwić żeglugę, jednak 
do budowy pozostałych zbiorników 
nie doszło. 

W tym roku minie 60 lat od jego 
budowy – symboliczne przecięcie 
wstęgi i otwarcie zbiornika nastąpiło 
22 lipca 1963 roku.

\\\   Atrakcje latem i zimą
Zbiornik połączony jest z Bugiem, 

Narwią oraz Wisłą (poprzez Kanał 
Żerański). Jezioro Zegrzyńskie ma po-
wierzchnię 30,3 km kw., objętość 90 
mln m sześc. wody i średnią głębokość 
2,86 m. Jest źródłem wody dla Warsza-
wy, bo znajduje się w nim ujęcie Wo-
dociągu Północnego, a stworzona na 
nim Elektrownia Wodna Dębe stano-
wi źródło czystej energii elektrycznej. 
Stopień Wodny Dębe wraz z Kanałem 
Żerańskim i śluzą Żerań tworzą tzw. 
warszawski węzeł wodny.

Jednak dla większości mieszkań-
ców Mazowsza Zalew Zegrzyński to 
przede wszystkim atrakcyjne miejsce 

do wypoczynku, szczególnie latem, 
choć i amatorzy sportów zimowych 
znajdą tu sobie zajęcie. 

Przy brzegu Zegrza działają licz-
ne ośrodki sportów wodnych, zatem 
oprócz kąpieli w jeziorze, można upra-
wiać tu żeglarstwo, pływać motorów-
ką czy surfować, a zimą łowić ryby czy 
uprawiać żeglarstwo na lodzie (boje-
ry). Co ważne, nad bezpieczeństwem 
wypoczywających nad jeziorem czuwa 
Legionowskie Wodne Ochotnicze Pogo-
towie Ratunkowe.

Obecnie zmotoryzowani, aby 
dojechać do Zalewu Zegrzyńskiego, 
muszą liczyć się z pokonaniem ponad 
70-kilmetrowej trasy, co zajmuje przy-
najmniej 1,5 godziny. Wycieczka nad 
Zegrze komunikacją miejską to droga 
przez mękę, która może zająć nawet 
3 godziny. Przejazd SKM-ką do Zegrza 
Południowego zajmie ok. 70 minut.

Anna Żuber

Na plażę w godzinę

Zalew Zegrzyński to atrakcyjne 
miejsce do wypoczynku i uprawiania 
sportów. Wkrótce dla mieszkańców 
Piaseczna i okolic będzie bardziej 
dostępne
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\\\ POWIAT 

W ubiegłym roku odnotowano 
spadek liczby kolizji, 
wypadków i osób w nich 
poszkodowanych.       

W styczniu ubiegłego roku wszedł 
w życie nowy taryfikator man-

datów. Następnie we wrześniu 2022 r. 
zaktualizowano taryfikator punktów 
karnych oraz wdrożono przepisy do-
tyczące tzw. recydywy. Przykładowo, 
za wjechanie na przejazd kolejowy 
przy opuszczających się zaporach, 
lub zaporach już opuszczonych, albo 
w momencie, gdy ich podnoszenie 
jeszcze się nie skończyło, otrzymamy 
mandat w wysokości 2000 złotych, a 
jeśli policja ponownie przyłapie nas 
na takim wykroczeniu w ciągu dwóch 
lat, otrzymamy mandat w wysokości 
4000 złotych. Za tego typu przewinie-
nie drogowe dostaniemy też więcej, bo 
aż 15 punktów karnych (wcześniej 10 
punktów karnych). Wzrosły także ka-
ry za zbyt szybką jazdę. Przekroczenie 
prędkości o 71 km/h i więcej kosztuje 
2000 zł, a w przypadku recydywy za 
taką przejażdżkę zapłacimy aż 4000 zł.    

Zgodnie z nowymi przepisami, 
nie ma już możliwości systematyczne-
go kasowania najstarszych punktów 
karnych. Kierowca, przekraczając ich 
limit, musi się teraz liczyć z szeregiem 
konsekwencji. Chodzi o odbycie 28-go-
dzinnego kursu reedukacyjnego, który 
trzeba zaliczyć w miesiąc, a także po-
nieść jego koszt (ok. 500 zł), jak rów-
nież wykonanie na koszt własny badań 
psychologicznych.

\\\   Mniej wypadków i kolizji
Wprowadzone zmiany skutecznie 

zmieniły nawyki wielu kierowców, 
czemu dowodzą policyjne statystyki. 
W ubiegłym roku na drogach powiatu 
piaseczyńskiego doszło do 88 wypad-
ków drogowych. W porównaniu do 

roku poprzedniego to mniej o 9 tego 
typu zdarzeń. Mniej było także osób 
rannych – w roku 2022 ucierpiały 103 
osoby, a w roku poprzedzającym 116. 

W porównaniu do 2021 roku 
mniejsza była również liczba wypad-
ków ze skutkiem śmiertelnym. W ro-
ku 2022 na drogach powiatu zginęło 
bowiem 11 osób, a w roku poprzedza-
jącym 13. Znacząco spadła liczba zgła-
szanych kolizji – z  2356 w 2021 roku 
do 1821 w roku ubiegłym. 

Ponadto policjanci wydziału ruchu 
drogowego zintensyfikowali działania 
ukierunkowane na eliminowanie z 
dróg osób nietrzeźwych. I tak w ubie-
głym roku przeprowadzili aż 43 725 
kontroli trzeźwości kierowców. W 
roku 2021 było ich 34 388. W trakcie 
kontroli w ubiegłym roku wpadło 270 
takich kierujących – to o 11 więcej 
niż w roku poprzedzającym. Ponadto 
funkcjonariusze drogówki zatrzymali 
1201 dowodów rejestracyjnych. To o 
180 więcej niż w roku poprzedzającym. 

\\\   Zabierali i będą zabierać
Tym, którym niestraszne nowe 

taryfikatory w zaostrzonej wersji, 
policjanci zabierali prawo jazdy. Za 
przekroczenie prędkości w obszarze 
zabudowanym uprawnienia straciło 
395 osób, w roku poprzedzającym było 
to 324 kierujących. Za spowodowanie 
zagrożenia bezpieczeństwa w ruchu 
drogowym w 2022 roku prawo jazdy 
utraciło 91 osób (w 2021 roku 83 kie-
rujących).

Policjanci zabrali także głos w 
sprawie wyroku Trybunału Konsty-
tucyjnego z 13 grudnia 2022 r., który 
zakwestionował sposób interpretacji 
przepisu dot. czasowego zatrzymania 
prawa jazdy na mocy decyzji staro-
sty w wypadku przekroczenia przez 
kierowcę dopuszczalnej prędkości o 
ponad 50 km/h na obszarze zabudo-
wanym lub przewożenia zbyt dużej 
liczby pasażerów. Jak czytamy w poli-
cyjnym komunikacie, rozstrzygnięcie 
to dotyczy kwestii proceduralnych i 
ich dotychczasowe postępowanie nie 
budzi wątpliwości. Co za tym idzie, w 
ww. przypadkach policjanci w dalszym 
ciągu zobligowani są do zatrzymania 
prawa jazdy i poinformowania o tym 
fakcie starosty.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Kierowcy rozważniejsi 

Policyjne statystyki dowodzą, że surowsze kary skutecznie zmieniły nawyki 
wielu kierowców

W roku 2022 na drogach 
powiatu zginęło 11 osób
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  Właściciele zwierząt coraz częściej de-
cydują się na kremację pupili. Dlaczego?
Bo kremacja uznawana jest za zdecy-
dowanie bardziej godny i etyczny spo-
sób pochówku niż bezduszna utylizacja.  
W zakładach utylizacyjnych zwłoki zwierząt 
są traktowane jako odpady i poddawane 
procesowi utylizacji wraz z innymi „odpa-
dami medycznymi”. 

Kremacja ciała zwierzęcia wykonywana 
w Pet Park przeprowadzana jest w specja-
listycznym piecu kremacyjnym z wydzie-
lonymi komorami, w których jest spalane 
w sposób kontrolowany. Podczas kremacji 
zwierzę jest identyfikowane z imienia. Każdy 
pupil traktowany jest u nas z szacunkiem  
i godnością, a jego prochy mogą wrócić do 
domu.

  W jaki sposób Pet Park pomaga właś-
cicielom poradzić sobie ze stratą i to- 
warzyszącymi jej emocjami?
Przede wszystkim rozumiemy z czym mie-
rzą się nasi klienci, kiedy trafiają do nas ich 
pupile. Wiemy, że żegnają kogoś więcej niż 
tylko zwierzątko. Staramy się przede wszyst-
kim stworzyć im takie warunki, aby ostatni 
wspólny spacer przebiegał w spokoju, za-
dumie, z poszanowaniem ciała zwierzęcia  
i łączącej ich więzi emocjonalnej. W tym celu 
przygotowaliśmy do dyspozycji klientów 
pokój pożegnań, w którym można pożeg-

nać przyjaciela. Właściciele mogą również 
być obecni przy kremacji.

Każdy ze stratą kogoś bliskiego radzi 
sobie w inny sposób. Jedni czują potrze-
bę rozmowy, inni z kolei chcą przeżywać 
te uczucia w samotności. Nie ma jednej 
sprawdzonej recepty, dlatego też staramy 
się nie narzucać klientom. To, na co mamy 
wpływ i na co kładziemy szczególny nacisk, 
to profesjonalizm i empatia.

  Jakie zwierzęta można pożegnać  
w Pet Park?
W większości są to oczywiście psy i koty, ale 
wykonywaliśmy także kremację szczurka, 
świnki morskiej, chomika oraz królika.

ul. Masztowa 49, 05-503 Kuleszówka
tel.  530 032 032, biuro@petpark.pl  

www.petpark.pl

W krematorium dla zwierząt Pet Park w Kuleszówce należycie  
pożegnasz zmarłego pupila, a jego prochy będą mogły  
wrócić do domu. O tym, na co jeszcze mogą liczyć właściciele 
 zwierząt, decydując się na kremację w Pet Park, rozmawiamy  
z Maciejem Jasińskim. 

\\\ MOJA GHANA. SPOTKANIE Z WOJCIECHEM ZAREMBĄ              
Ghana. Kraj usytuowany nad Zatoką Gwinejską, którego mieszkańcy od zawsze wiedli życie związane z gospodarką 
morską i rybołówstwem. To kraina o burzliwych dziejach, które pozostawiły ślad w świadomości Ghańczyków – są 
zarówno dumni, pełni nostalgii za okresem dawnej świetności, a jednocześnie z nadzieją patrzący w przyszłość 
na kontynuację przemian zapoczątkowanych kilka dekad temu. 
To tradycja i nowoczesność. Egzotyka, która rozpala wyob-
raźnię. Sztuka, która nie jest znana szerszemu kręgowi, ale 
której elementy cieszą się dużą estymą wśród muzealników i 
prywatnych kolekcjonerów.
Piękno tego niezwykłego kraju w pełnych światła i koloru 
kadrach zamknął podróżnik i fotograf – Wojciech Zaremba.
Zapraszamy na spotkanie, w czasie którego przemierzymy afry-
kańskie wsie, pustynne bezdroża, zachwycimy się słonecznymi 
plażami oraz zagłębimy w meandry najważniejszych uroczy-
stości wspólnotowych Ghany. Zapoznamy się z kulturą i sztuką 
tego kraju, a w poszukiwaniach ghańskiej istoty będą prowadzić 
nas fotografie Wojciecha Zaremby oraz wyraziste, kumulujące 
wręcz namacalną, pozytywną energię obrazy T.T Blanksona, 
który pomimo sławy osiągniętej na globalnej Północy – jest 
aktywny przede wszystkim w samej Afryce.
To spotkanie, które będzie nie tylko inspiracją podróżniczą, ale także możliwością doświadczenia afrykańskiej sztuki.
5 marca, godz. 17.00, Konstanciński Dom Kultury, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
Spotkanie w ramach Klubu Podróżnika, połączone z prezentacją afrykańskiego rękodzieła, tkanin, zdjęć, obrazów oraz 
instrumentów (Sala Multimedialna).

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

\\\ PIASECZNO 

Warzywniak, działający  
u zbiegu ul. Kościuszki  
i Sienkiewicza, może zniknąć 
z tej lokalizacji. Wiosną 
i latem stoisko utrudnia 
pieszym przejście, a parkująca 
obok furgonetka na owoce 
i warzywa uniemożliwia 
swobodny przejazd.       

H andel w warzywniaku, który 
mieści się przy jednej z głównych 

dróg miasta, rozkwita na wiosnę. Im 
więcej owoców i warzyw sezonowych, 
tym bardziej stoisko zajmuje chodnik. 
Swobodne przejście blokują skrzynki, 
ale i kolejka chętnych do nabycia ra-
rytasów. Na tym jednak nie koniec, bo 
swoje „dołożyła”  też piaseczyńska po-
licja, dostrzegając zagrożenia związane 
z prowadzeniem handlu przy skrzy-
żowaniu, na którym od lata ubiegłego 
roku panuje nowa organizacja ruchu. 
Rozwidlenie w kierunku starego cmen-
tarza jest znacznie węższe niż przed 
zmianami. W dodatku parkują przy 
nim auta.

Sprawa była szeroko omawiana 
podczas obrad komisji prawa i bez-
pieczeństwa rady miejskiej. Właściciel 
działki, którą wynajmuje pod prowa-
dzenie warzywniaka, złożył w gmi-
nie wniosek o pozwolenie na zajęcie 
części chodnika od marca do końca 
roku. Urzędnicy zauważyli jednak, że 
po przebudowie skrzyżowania, przy 
którym mieści się sklepik, handel w 
tym miejscu stał się jeszcze bardziej 
uciążliwy. Jak podkreślali, w ubiegłym 
roku powiększono powierzchnię skle-
pu o teren na działce prywatnej. – Daje 

on możliwość zorganizowania han-
dlu z tyłu – mówił Adam Marciniak, 
przewodniczący komisji prawa i bez-
pieczeństwa. – To jeden z najbardziej 
ruchliwych chodników w kierunku 
poczty, cmentarza i sklepów. Dlaczego 
mielibyśmy znów zabierać chodnik na 
handel? – pytał.  

\\\   Radni podzieleni
Radna Izabella Górzyńska podkre-

ślała, że jest klientką warzywniaka i dla 
niej, jak i wielu innych kupujących, to 
wygodna forma robienia zakupów. – 
Byłoby szkoda, gdyby zniknął, jest tu 
od wielu lat – podnosiła. Radna Renata 
Mirosław zaproponowała, aby przed-
stawiciele miasta spotkali się z właś-
cicielem warzywniaka. – Co, jeśli nie 
damy zgody i zostanie zmuszony do 
zamknięcia sklepu? – dopytywała. 

Jak podkreślano, problem stanowi 
także furgonetka, która dowozi warzy-
wa do sklepiku, a później stoi wiele 
godzin na jednym z miejsc parkingo-

wych przy rozwidleniu ul. Kościuszki 
i Sienkiewicza. Wiceburmistrz Robert 
Widz poinformował, że do gminy wpły-
nęło już pismo z Komendy Powiatowej 
Policji w Piasecznie, w którym zwróco-
no uwagę na nieprawidłowości w tym 
miejscu. – W obrębie skrzyżowania w 
ogóle nie powinno być miejsc parkin-
gowych – powiedział. 

Właściciel warzywniaka miał po-
informować urzędników, że jeśli nie 
wydadzą zgody na handel z chodnika, 
zamknie sklep. Radni w głosowaniu 
nad opinią nie pomogli urzędnikom w 
podjęciu decyzji, choć odpowiedź od-
mowna wydaje się przesądzona. Trzy 
osoby były za pozytywnym zaopinio-
waniem wniosku, trzy przeciw a jedna 
wstrzymała się od głosu. Przewodni-
czący Adam Marciniak zapowiedział, że 
w sprawie będzie jeszcze rozmawiał z 
miejskim wydziałem inwestycji drogo-
wych i inżynierii ruchu.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Warzywniak zniknie 
z centrum miasta?

Po przebudowie skrzyżowania, przy którym mieści się sklepik, handel  
z chodnika stał się jeszcze bardziej uciążliwy
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\\\ PIASECZNO 

Miasto pracuje nad 
uproszczeniem przepisów 
uchwały krajobrazowej, dzięki 
której znikać mają szpecące 
gminę banery reklamowe.      

R óżnobarwne banery reklamowe, 
promujące produkty i usługi, to 

zmora gminnych ulic. Można je spotkać 
niemal na każdym kroku, gdyż zdobią 
ogrodzenia, bramy, a zdarza się, że tak-
że balkony czy tarasy. 

Zdaniem urzędników, foliowe 
płachty nie tylko szpecą, ale są też 
słabym nośnikiem reklamowym. We 
wrześniu 2015 roku weszły w życie 
przepisy pozwalające gminom na 
wprowadzanie regulacji dotyczących 
nośników reklamowych, ogrodzeń i 
małej architektury. Gmina Piaseczno 
jako jedna z pierwszych wykorzystała 
je do stworzenia lokalnych zapisów, 
ograniczających stosowanie banerów 
do minimum. Niestety sprawy skompli-
kowała pandemia koronawirusa, która 
dała w kość m.in. lokalnym przedsię-
biorcom. 

\\\   Usunęli większość  
banerów

Aby nie dobijać lokalnych bizne-
sów, miasto, zamiast karać, rozpoczęło 
dialog i kampanię informacyjną, gdyż 
okazało się, że wielu przedsiębiorców 
wciąż nie wie o nowych przepisach. 
– Do tej pory przeprowadziliśmy ak-
cję inwentaryzacyjno-edukacyjną w 
północnej części gminy (Józefosław i 
Julianów) oraz w Zalesiu Górnym – in-
formuje Joanna Ferlian-Tchórzewska z 
biura promocji i kultury Urzędu Miasta 
i Gminy Piaseczno. – Dla obszarów, dla 
których obowiązują różne przepisy, 
zostały m.in. przygotowane specjalne 
broszury, a osoby odpowiedzialne za 
kampanię informacyjną rozmawiały 
z poszczególnymi przedsiębiorcami. 

Akcja zakończyła się dużym sukce-
sem. W samym tylko Józefosławiu po 
jej przeprowadzeniu usunięto ponad 
70% niezgodnych z uchwałą nośników 
reklamowych – podkreśla Ferlian-Tchó-
rzewska. 

Miasto podkreśla, że uchwała kra-
jobrazowa jest obowiązującym aktem 
prawa miejscowego i właściciele nieru-
chomości powinni się do niej stosować. 
– Niemniej jednak trwają prace nad 
uproszczeniem zawartych w niej prze-
pisów, tak, by stały się bardziej przej-
rzyste i zrozumiałe dla wszystkich. 
Procedura zmiany uchwały jest w toku 
– dodaje Joanna Ferlian-Tchórzewska. 

\\\   Będzie nowa kampania
Ponadto do właścicieli nierucho-

mości trafiają pisma przypominające 
o konieczności dostosowania się do 
przepisów prawa oraz zagrożeniu karą 
administracyjną w przypadku niedo-
stosowania się do tych zaleceń. 

– Po doświadczeniach z dotych-
czas zastosowanymi działaniami 
wdrożeniowymi, które należy ocenić 
pozytywnie, pracujemy nad ich udo-
skonaleniem i poprawieniem efektyw-
ności – informuje Dorota Krug-Płoska 
z Wydziału Urbanistyki i Architektury 

UMiG Piaseczno. – Pracujemy nad nową 
kampanią edukacyjno-inwentaryzacyj-
ną obejmującą kolejny obszar gminy. 
Projekt kampanii zostanie skierowany 
do komisji problemowych Rady Miej-
skiej w Piasecznie, a po pozytywnym 
zaopiniowaniu wprowadzony w życie 
– dodaje. 

Przypomnijmy, że miejscowe prze-
pisy dopuszczają banery reklamowe 
jedynie w przypadku informacji o 
sprzedaży lub wynajmie nieruchomo-
ści. Kary za niedostosowanie się do ich 
zapisów mogą być dotkliwe. Przykła-
dowa kara za niedostosowanie się do 
wymogów uchwały, czyli nieusunięcie 
jednego banera o wymiarach 1,0 x 2,0 
m to 116 zł za dzień, co w skali roku 
daje kwotę ponad 42 000 złotych. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Walka z banerami wciąż trwa

Kolorowe banery, reklamujące produkty czy usługi, wciąż spotkać można  
w wielu miejscach na terenie gminy

Przepisy dopuszczają 
banery reklamowe jedynie 

w przypadku informacji  
o sprzedaży lub wynajmie 

nieruchomości

     OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych  (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
zawiadamiam, że w dniu 24 lutego 2023 r. na wniosek Burmistrza Tarczyna, została wydana 
decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 15/2023 (Nr rej. ARB.6740.1.60.2022.EG) o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej polegającej na  budowie drogi gminnej w ciągu ulicy Kubusia 
Puchatka w miejscowościach Borowiec i Many, gmina Tarczyn wraz z infrastrukturą techniczną.
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
– działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej w liniach rozgraniczających 
projektowanej drogi:
 w wykazie zastosowano oznaczenie: przed nawiasem wskazano numer działki ewidencyjnej przed 
podziałem, natomiast w nawiasie numery działek ewidencyjnych po podziale. Pogrubioną czcionką 
zostały oznaczone numery działek ewidencyjnych po projektowanym podziale, przechodzące pod 
projektowany pas drogowy: 
53 (53/3; 53/4); 54/1 (54/4; 54/5); 56 (56/3; 56/4); 57 (57/3; 57/4); 58 (58/3; 58/4); 59 (59/3; 59/4); 61/1 
(61/4; 61/5); 63 (63/3; 63/4); 64 (64/3; 64/4); 66/2 (66/9; 66/10); 66/4 (66/11; 66/12); 67/7 (67/17; 67/18); 
67/9 (67/19; 67/20); 68/8 (68/11; 68/12); 69/26 (69/47; 69/48); 69/7 (69/49; 69/50); 69/29 (69/51; 
69/52); 69/32 (69/53; 69/54); 69/36 (69/55; 69/56); 70/5 (70/10; 70/11); 72 (72/3; 72/4); 73/1 (73/7; 
73/8); 75 (75/3; 75/4); 73/2 (73/9; 73/10); 103 (103/3; 103/4); 77/3 (77/15; 77/16); 80/11 (80/35; 80/36); 
92/1 (92/13; 92/12); 92/2 (92/11; 92/10); 93 (93/4; 93/3); 94/3 (94/14; 94/13); 91 (91/1; 91/2; 91/3); 
80/12; obręb 0001 Borowiec, jednostka ewidencyjna: 141806_5 Tarczyn – obszar wiejski 
181 (181/5; 181/4); 83 (83/4; 83/3); 84 (84/4; 84/3); 85 (85/4; 85/3); 86 (86/4; 86/3); 87 (87/4; 87/3); 
88/1 (88/7; 88/6); 89/1 (89/6; 89/5); 90 (90/4; 90/3); 91 (91/3; 91/4); 92 (92/4; 92/3); 93 (93/4; 93/3); 
94 (94/4; 94/3); 95 (95/4; 95/3); 96 (96/4; 96/3); obręb 0018 Many, jednostka ewidencyjna: 141806_5 
Tarczyn – obszar wiejski 
– oznaczenie nieruchomości pod projektowany pas drogowy będące własnością gminy: 
80/12; 63/4 powstała z podziału działki nr 63; 0001 Borowiec, jednostka ewidencyjna: 141806_5  
Tarczyn – obszar wiejski 
– oznaczenie nieruchomości poza liniami rozgraniczającymi, na których ustala się obowiązek 
budowy lub przebudowy innych dróg publicznych
80/7; obręb 0001 Borowiec, jednostka ewidencyjna: 141806_5 Tarczyn – obszar wiejski

Z treścią decyzji nr 15/2023 z dnia 24 lutego 2022 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, Urząd 
Miejski w Tarczynie, ul. Juliana Stępkowskiego 17, 05-555 Tarczyn.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

 Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano niniejszej decyzji rygor 
natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego, decyzja niniejsza:

• zobowiązuje do niezwłocznego wydania nieruchomości,
• uprawnia do faktycznego objęcia nieruchomości w posiadanie przez właściwego zarządcę drogi,
• uprawnia do rozpoczęcia robót budowlanych.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.60.2022.EG                    
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 1.03.2023 r.
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\\\ GÓRA KALWARIA 

Aż czterech piłkarzy 
Orła Baniocha pozyskał 
w zimowym okienku 
transferowym Hutnik 
Warszawa. To zawodnicy, 
którzy mieli duży wpływ  
na dobre wyniki swojego 
zespołu.       

J ak już informowaliśmy w lutym, 
Orzeł Baniocha nie przystąpi do 

rundy wiosennej piłkarskiej IV ligi. 
Na koniec jesieni drużyna zajmowała 
wysokie 5. miejsce w ligowej tabeli, 
ale z powodu kwestii finansowych jej 
przygoda z tymi rozgrywkami dobiegła 
końca. Zawodnicy z Baniochy, którzy 
przez całą rundę prezentowali spore 
umiejętności, nie mogą narzekać na 
brak zainteresowania ich usługami i 
przenoszą się do innych klubów. Z tej 
sytuacji korzysta Hutnik Warszawa.

Zespół trenera Macieja Gadowskie-
go plasuje się obecnie na 7. miejscu w 
tabeli, mając tyle samo punktów co 6. 
MKS Piaseczno i 8. Mazur Karczew. 
To 3 oczka mniej od Orła. Ekipa ze 
stadionu przy ulicy Marymonckiej w 
Warszawie ma duże ambicje i wzmac-
nia swoją kadrę przed powrotem do 
grania. W przerwie zimowej do Hut-

nika dołączyło aż czterech piłkarzy  
z Baniochy.

Jako pierwszy barwy klubowe 
zmienił Jan Balawejder. 24-letni bram-
karz w przeszłości występował także 
w Legionovii Legionowo, Polonii War-
szawa, Pogoni Grodzisk Mazowiecki i 
Wigrach Suwałki. Dzień później Hutnik 
poinformował, że do zespołu dołączy 
Krzysztof Możdżonek. 26-latek (nie-
gdyś również gracz Victorii Sulejówek 
czy Widzewa Łódź) reprezentował bar-
wy Orła od wiosny sezonu 2020/2021. 
W tym sezonie zdobył 2 gole w lidze.

Jednym z najważniejszych piłka-
rzy trenera Bartosza Kobzy w rundzie 
jesiennej był Dominik Bartnik, który 

6-krotnie wpisał się na listę strzelców. 
Zawodnik z Konstancina w sezonie 
2018/2019 występował w Błoniance 
Błonie i od rozgrywek 2019/2020 nie-
przerwanie grał dla Orła. Teraz skrzyd-
łowy z rocznika 1999 będzie zdobywać 
bramki dla warszawskiej ekipy.

Ostatnim z nowych nabytków 
warszawian jest 18-letni skrzydło-
wy Damian Warchoł. Młodzieżowiec 
w przeszłości był zawodnikiem Kosy 
Konstancin oraz Korony Góra Kalwaria.

Wszyscy wymienieni powyżej pił-
karze przeszli do warszawskiego klubu 
na zasadzie transferu definitywnego. IV 
liga wraca już 11 marca.

Rafał Lipski

Z Baniochy do Hutnika

W trakcie okienka transferowego Hutnik pozyskał czterech piłkarzy Orła

FO
T. 

W
W

W
.H

UT
NI

KW
AR

SZ
AW

A.
PL

\\\ GOSIRKI WYGRYWAJĄ W SPARINGU              
Piłkarski z Piaseczna pokonały na własnym boisku ligowe rywalki. Roz-
grywki rozpoczną się 25 marca.
Po ostatnim meczu rundy jesiennej piłkarskiej IV ligi kobiet w drużynie Gosirek 
doszło do dużych zmian. Nowym trenerem zespołu seniorek został Dariusz 
Zabiżewski.
Szkoleniowiec wcześniej związany był z Jednością Żabieniec, w której zajmował 
się zarówno szlifowaniem talentu młodych zawodników akademii, jak i trenowa-
niem seniorów. Co ciekawe, pracował z piłkarzami wszystkich kategorii wieko-
wych, a od dziesięciu lat pełni także funkcję pedagoga, wychowawcy i nauczyciela 
wychowania fizycznego. Trener posiada uprawnienia UEFA B i odbywał staże w 
ekipie obecnego lidera PKO BP Ekstraklasy – Rakowie Częstochowa – i Zagłębiu 
Lubin. Prowadzone przez Zabiżewskiego Gosirki obecnie rozgrywają sparingi i 
przygotowują się do rundy wiosennej.
Pod koniec stycznia Gosirki zmierzyły się na wyjeździe ze Żbikiem Nasielsk. 
Spotkanie zakończyło się ich zwycięstwem 4:2, a do siatki trafiały: Ola Tokaj, 
Marta Łukasiak (dwukrotnie) i Amelia Łukasiewicz. Następnie dziewczyny 
rozegrały mecz z ekipą trampkarzy Jedności Żabieniec. Mimo wielu okazji do 

zdobycia bramki Gosirki musiały uznać wyższość chłopaków, którzy wygrali 8:3. 
Skuteczności nie brakowało już z kolei w kolejnym sparingu.
Na stadionie w Piasecznie piłkarki kolejny raz zwyciężyły ze znajdującym się 
jedną pozycję wyżej w tabeli Żbikiem Nasielsk – tym razem 6:2. Po golu strzeliły: 
Amelia Łukasiewicz, Marta Łukasiak, Parycja Rurka, Ola Tokaj i zawodniczka 
przebywająca na testach. Jedna bramka dla Gosirek padła po samobójczym 
trafieniu przeciwniczek.
Początek rozgrywek IV ligi kobiet zaplanowany jest na weekend 25-26 marca – 
Piaseczno zmierzy się wtedy na wyjeździe z Ostrovią Ostrów Mazowiecka.

\\\ PIASECZNO 
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O pisane tu wydarzenia zdarzyły 
się naprawdę i były opisywane w 

przedwojennej prasie. 4 stycznia 1930 
r. zmarł znany sportowiec, automobi-
lista i instruktor szkolący kierowców 
Paweł Bitschan. W pierwszych latach 
wojny zorganizował kolumnę sanitar-
ną sławnych „Siódemek” i jeździł po 
polach wokół Piaseczna, gdzie trwa-
ły zażarte walki między Prusakami i 
Rosjanami i ratował życie rannym 
żołnierzom. Za okupacji niemieckiej 
był członkiem straży obywatelskiej, 
kierował brygadą zajmująca się tro-

pieniem bandytów, którzy jak wiado-
mo, korzystali z wojennej zawieruchy. 
Wykazał się nieustraszoną odwagą. Po 
wojnie znany był jako automobilista 
zdobywający trofea w wyścigach sa-
mochodowych na terenach płaskich 
i górskich. Kierowca z dużym tempe-
ramentem, ale też rzadko spotykaną 
umiejętnością bezpiecznej jazdy. W 
końcu był egzaminatorem kierowców 
z ramienia ruchu kołowego miasta 
stołecznego Warszawy. Ten ciekawy 
człowiek przywołany z czasów, w któ-
rych ruch samochodowy na szosach 
był niewielki, nasunął mi pomysł, aby 
przeanalizować powody wypadków 
drogowych na piaseczyńskich drogach, 
na których w tym czasie było mało sa-
mochodów, królowały na nich wozy 
konne, a te poruszały się raczej z małą 
prędkością. Tu dygresja: nie sądzę, aby 
szkolenia kierowców odbywały się w 
Piasecznie.

\\\   Stan dróg w Piasecznie 
przed 1939 r.

Piaseczno położone blisko stolicy 
posiadało dwie drogi główne. Jaka była 
na nich nawierzchnia? Co do bocznych 
ulic np. ulicę Kniaziewicza wybruko-
wano tylko na kilkunastu metrach od 
ul. Sienkiewicza do domu burmistrza 

Herba. Ulicę Kniaziewicza biegnącą aż 
do ul. Kościelnej (dziś Jana Pawła II) i 
równoległą do trasy kolejki grójeckiej, 
trudno było nazwać ulicą przelotową. 
Długo tonęło się tu w błocie po deszczu, 
ledwie mógł przejechać wóz konny, a 
jeszcze w latach 60. XX w. jedynymi sa-
mochodami poruszającymi się po tej 
drodze były samochody marki Warsza-
wa doktora Stefana Żeglińskiego lub, 

nie pamiętam marki, Tadeusza Kalskie-
go. Ruch tu był niewielki. Na jednej z 
najbardziej luksusowych ulic miasta ul. 
Mickiewicza, gdzie budowano okazałe 
domy, nie było chodników, dopiero pan 
Kołakowski wyasygnował fundusze na 
chodnik. Najbardziej zdziwił mnie stan 
ul. Kościuszki, łączącej się z szosą do 
Warszawy. W 1937 roku nie było tu 
chodników, a piasek w wietrzną pogo-
dę hulał po ulicy, zasypując przechod-
niów. Czy taka nawierzchnia dróg była 

powodem wypadków? Okazuje się, że 
raczej nie.

\\\   Finał zabawy na szosie,  
kto jest winny  
śmierci człowieka  

Był ciepły, kwietniowy wieczór 
1934 roku. Kazimierz Tomczyk wy-
brał się na wycieczkę za miasto. Był 
woźnym w Bibliotece Publicznej w 

Warszawie. Towarzyszył mu kolega Ja-
niszewski. Była godzina 21.00, gdy obaj 
wycieczkowicze znaleźli się na szosie w 
pobliżu Piaseczna, szli do Warszawy. 
Obaj panowie byli lekko podchmieleni 
i radośni. Na drodze znaleźli główkę 

kapusty i  zaczęli ją kopać po szosie jak 
piłkę. W tym czasie nadjechał samo-
chód, którym jechał szofer Borowski i 
pasażerowie. Wszyscy pod wpływem 
alkoholu. Samochód jechał z prędkoś-
cią 50 km/h. Janiszewski i Tomczyk nie 
zeszli z drogi, dalej bawili się kapustą. 
W pewnym momencie główka kapusty 
mocno kopnięta wpadła na przednią 
szybę samochodu, rozbiła ją i wpad-
ła do środka auta. Zaskoczony szofer 
wypuścił z rąk kierownicę i auto gwał-
townie skręciło i wpadło na Tomczyka. 
Szkło poraniło szofera, Borowski był 

zdezorientowany, opanował jednak 
samochód i z powrotem wjechał na 
szosę. Nie wiedział, że potrącił człowie-
ka. Wlókł nieszczęśnika sto metrów. 
Pasażerowie auta usłyszeli krzyki Jani-
szewskiego, który biegł za nimi. Spod 
samochodu wydobyto zmasakrowane 
zwłoki Kazimierza Tomczyka. Spra-
wa trafiła do prokuratora, zostało 
przeprowadzone śledztwo przeciwko 
szoferowi Borowskiemu. Prokurator 
nie doszukał się winy szofera. Rodzi-
na Tomczyka wniosła sprawę do Sądu 
Apelacyjnego. Wznowiono ponowne 
śledztwo i zarządzono rozprawę prze-
ciwko szoferowi Borowskiemu. Został 
on oskarżony o nieumyślne spowodo-
wanie śmierci. Nie znamy wyniku tej 
sprawy, należy się jednak zastanowić 
czy alkohol odegrał w tej tragicznej hi-
storii rolę, na pewno.

\\\   Często trafia
W lipcu 1938 roku miała miejsce 

katastrofa w Dąbrówce koło Piaseczna. 
Dziennik ABC relacjonuje to zdarzenie 
na pierwszej stronie. Oto relacja: „W po-
niedziałek około godz. 10.00 rano koło 
stacji Kolejki Grójeckiej w Dąbrówce 
miało miejsce zderzenie kolejki mo-
torowej z samochodem ciężarowym, 
naładowanym węglem, należącym do 

firmy Spółprzewóz (Brukowa 32). Trzy 
osoby zostały ciężko poranione. W stro-
nę Piaseczna jechał samochód ciężaro-
wy naładowany węglem, prowadzony 
przez Aleksandra Blaszyńskiego szofe-
ra, zam. w Warszawie. Torem również 
w stronę Piaseczna jechał wagon mo-
torowy kolejki Grójeckiej, prowadzony 
przez motorowego Feliksa Sadowskie-
go. Przed stacją Dąbrówka samochód 
ciężarowy wysunął się przed wagon 
kolejki około 14 m i nagle skręcił,  usi-
łując przejechać przed kolejką na drogę 
boczną, prowadzącą do cegielni. Ponie-

waż odległość dzieląca wagon motoro-
wy od samochodu była zbyt mała, Sa-
dowski nie zdążył zahamować i całym 
impetem uderzył w przód samochodu, 
wskutek czego szoferka została zdruz-
gotana, zaś przyczepka naładowana 
węglem, przewróciła się. Szoferka 

była przez wagon wleczona na prze-
strzeni 20 m, 5 ton węgła rozsypało się 
po torze, tarasując drogę. W szoferce 
prócz kierowcy jechali dwaj robotnicy 
bracia Jan i Piotr Sabala. Wszyscy trzej 
wskutek zderzenia ulegli ciężkim ra-
nom. W wagonie motorowym został 
wgnieciony przód, wybite reflektory i 
kilka szyb. Motorniczy na szczęście nie 
odniósł żadnych obrażeń. Na miejsce 
katastrofy przybyły władze sądowo 
śledcze, które wszczęły dochodzenie. 
Przerwy w ruchu nie było, ponieważ 
pasażerowie udający się w dalszą dro-
gę, przesiadali się do wagonów, które 
oczekiwały poza miejscem katastrofy 
tak w kierunku Grójca, jak i Warszawy”.

 Na koniec refleksja. Mijają dekady 
a przyczyny katastrof samochodowych, 
są w większości te same: alkohol i bra-
wura. Kolejka grójecka od początku ist-
nienia miała opinię, że „rzadko jeździ, 
często trafia”.

\\\   Epilog
Wspomniałam na początku postać 

znakomitego rajdowca. Odważnego, z 
temperamentem i wiedzą o samocho-
dach, który potrafił nawet na polach 
walki prowadzić ambulanse z rannymi, 
unikając wypadków. Ciekawa postać w 
historii ruchu samochodowego w Pol-
sce sprowadzał pierwsze rolls-royce’y. 
W 1929 r. reklamował się jako impor-
ter i przedstawiciel amerykańskich aut 
Overland Whippert, ale to jest temat na 
inne opowiadanie.        

Małgorzata Szturomska

Katastrofy z udziałem samochodów 

Paweł Bitschan

Tytuł z dziennika ABC z 1938 r. dotyczący zderzenia ciężarówki z kolejką  
grójecką

Pola Dąbrówki koło Mysiadła tuż obok ul. Puławskiej 

Ulica Puławska, jeszcze jednokierunkowa, przy Wyścigach
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Mijają dekady  
a przyczyny katastrof 

samochodowych,  
są w większości te same: 

alkohol i brawur

Kolejka grójecka  
od początku istnienia 

miała opinię, że „rzadko 
jeździ, często trafia”
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POZIOMO: 
1) śpiewa w zespole; 2) książka do słucha- 
nia; 3) muzułmanin walczący z krzyżow- 
cami; 4) produkt uboczny z mleka i sera; 
5) płytkie miejsce w morzu; 6) ojciec i mat- 
ka; 7) wędlina w jelicie; 8) miesiąc z Za- 
duszkami; 9) stolica amerykańskiego sta- 
nu Floryda; 10) jedynki i dwójki w uzę- 
bieniu; 11) nauka o zwierzętach; 12) pier- 
wiastek Gd; 13) stolica Mjanmy; 14) bla- 
szana obudowa samochodu; 15) ruchy 
górotwórcze; 16) rzecz nabyta, kupiona; 
17) poliszynela lub zawodowa; 18) z przo- 
du i z tyłu samochodu; 19) golkiper;  
20) grecka bogini miłości; 21) powszech- 
na wada wzroku; 22) badacz gwiazd i pla- 
net; 23) tytułowy Matołek u Makuszyń- 
skiego; 24) bandany i apaszki; 25) przy- 
rząd do strojenia instrumentów; 26) chiń- 
ski krokiet wiosenny; 27) stolica Gujany 
Francuskiej; 28) inaczej atelier artysty;  
29) psoriasis, choroba skóry.

PIONOWO: 
2) autor „Księżniczki na ziarnku grochu”; 
5) kraj z Kuala Lumpur; 13) mokry u psa; 
14) pracował na szafocie; 18) korek, czop 
lub kapsel; 19) wokół żółtka w jajku; 30) fi- 
giel, psota, żart; 31) państwo z Asmarą; 
32) część, fragment całości; 33) Cieślik, 
Miss Polonia 2006; 34) odbijana w bad- 
mintonie; 35) rzeka w Nagano; 36) w parze 
z brutto; 37) ekskomunika, klątwa koś- 
cielna; 38) jest nim matura; 39) chińska, 
głęboka patelnia; 40) wróży z gwiazd; 
41) płaca zależna od liczby wyproduko- 
wanych sztuk; 42) kolorowa w piórniku; 
43) państwo ze stolicą w Tbilisi; 44) ame- 
rykańska sieć kanałów telewizyjnych; 
45) Cygan inaczej; 46) obecnie języczek 
słodkowodny, ryba; 47) lekka budowla 
ogrodowa; 48) Szewińska, była polska 
lekkoatletka; 49) powieść z detektywem; 
50) Valdas, były prezydent Litwy; 51) an- 
tylopa Derbiego krócej; 52) jednostka 
rezystywności; 53) bielak lub szarak na 
polu; 54) największa rzeka Wenezueli; 
55) znak dla kierowcy; 56) pracują w ko- 
palni; 57) spotkanie zakochanych, schadz- 
ka; 58) mała Alicja; 59) rodzinne miasto 
Ottona Lilienthala.

\\\ POWIAT 

Samorządy realizują kontrole 
odprowadzania ścieków  
z posesji. To nowy ustawowy 
obowiązek. Ponad 25% 
mieszkańców Polski wciąż  
nie jest podłączona  
do kanalizacji, a z raportu NIK 
wynika, że aż 80% ścieków  
z tych gospodarstw trafia  
w stanie nieczyszczonym  
do środowiska.      

N owelizacja ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach 

weszła w życie w sierpniu 2022 r. Sa-
morządy zostały zobowiązane do prze-
prowadzenia kontroli i przedstawienia 
raportów do wojewódzkich inspekto-
ratów ochrony środowiska. I właśnie 
się za nie zabierają. Władze gminy 
muszą wskazywać w sprawozdaniach 
liczbę właścicieli nieruchomości, od 
których odebrano nieczystości ciekłe 
oraz liczbę osób zameldowanych pod 

adresem nieruchomości. W związku 
z tym oddelegowani do tego zadania 
urzędnicy będą sprawdzać dokumenty 
związane z odprowadzaniem nieczy-
stości ciekłych z terenu nieruchomości. 

\\\   Ścieki do rzeki  
albo gleby

Informacje o dziwnych substan-
cjach pojawiających się również w 
rzekach na terenie naszego powiatu, 
nie należą do rzadkości. I trudno się dzi-
wić. Sytuacja jest alarmująca w całym 

kraju. Zgodnie z raportem NIK z 2021 
roku aż 77,4% nieruchomości niepod-
łączonych do kanalizacji nie posiadało 
umów na wywóz nieczystości ciekłych. 
Efektem jest zmiana przepisów i no-
we zobowiązania nałożone na gminy a 

dotyczące zintensyfikowania kontroli  
w tym zakresie. 

\\\   Surowe kary również  
dla gmin

Nowe przepisy m.in. włączyły w 
definicję nieczystości ciekłych również 
osady gromadzone w osadnikach w in-
stalacjach przydomowych oczyszczalni 
ścieków. Co za tym idzie, kontrolowane 

będą nie tylko faktury za opróżnianie 
szamb, ale również osadników. 

– Mieszkańcy gminy zobowiązani 
są do podpisania umowy w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływo-
wych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków z 
podmiotami posiadającymi zezwolenie 
burmistrza w tym zakresie – przypomi-
na Renata Jasik, kierownik konstanciń-

skiego Wydziału Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa. – Podczas kontroli właś-
ciciel nieruchomości zobowiązany jest 
do jej okazania oraz przedstawienia 
dowodów uiszczania opłat za te usłu-
gi – wyjaśnia. Co w przypadku braku 
dokumentów? 

– W przypadku właścicieli, którzy 
nie będą mieli takich umów, samorząd 
zobowiązany jest do zorganizowania 
tzw. usługi zastępczej, za którą trzeba 
będzie zapłacić – i to słono. W takim 
przypadku koszt jest kilkukrotnie 
większy niż na wolnym rynku a umo-
wa zastępcza, obowiązuje przez rok. 
– dodaje.

Samorządy do kontroli miesz-
kańców będą się przykładać również 
dlatego, że nowe przepisy przewidują 
kary zarówno dla mieszkańców, jak i 
dla gmin. Gminy za brak kontroli mogą 
być ukarane kwotą od 5 do 50 tys. zł. Z 
kolei mieszkańcy, którzy będą utrud-
niać kontrolę, mogą zapłacić nawet 5 
tys. zł kary.

Agnieszka Maj

Będą kontrole szamb i oczyszczalni

Gminy za brak kontroli 
mogą być ukarane kwotą 

od 5 do 50 tys. zł

Każdy właściciel szamba powinien mieć podpisaną umowę na odbiór  
nieczystości płynnych
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\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

 DAM PRACĘ 

Zatrudnię Tapicera z doświadczeniem, 
dobre warunki pracy, miła atmosfera, 
bardzo dobre wynagrodzenie, miejsce 

pracy Piaseczno tel 508 945 961 

Zatrudnimy przy linii produkcyjnej  
oraz mechanika, Łazy/Lesznowola  
Tel. 500-043-973. Wysokie zarobki. 

PRACA OCHRONA PRUSZKÓW dla osób 
z orzeczeniem o niepełnosprawności. 
Doświadczenie niewymagane.  
TEL. 884 602 126 

Carrefour Express ekspedientka,  
Wólka Kozodawska, tel. 508 288 773

Carrefour Express ekspedientka,  
Gabryelin, tel. 508 288 773  

USŁUGI  

Wywóz gałęzi, oczyszczanie działek 
519874891

Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje samowoli 
budowlanych sprzed lat, tel. 695 451 655

Izolacje i docieplenia fundamentów.  
Solidna, rodzinna firma z dużym  

doświadczeniem. Tel- 572 252 125 

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Studnie wiercone, odwierty do pomp 
ciepła, profesjonalnie. Tel-504 320 592 

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501 700 315 

Docieplenia budynków, malowanie  
elewacji, 25 lat na rynku tel. 501 624 562

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Hydraulika, gaz Tel. 602 651 211 

Kominiarz tel. 500 214 632 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997  

Hydraulik tel. 733 159 220

Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 

Elektryk tel. 666 890 886 

Rolety 514165445 

TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721        

Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  

szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

MINI MAGAZYNY SAMOOBSŁUGOWE 
24/7 CENTRUM PIASECZNA  
TEL.502 965 591 

Usługi dekarskie - krycie, naprawy,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Cyklinowanie - remonty, tel. 510 128 912

Usługi hydrauliczne, tel. 698 185 911 

KUPIĘ

Kupię kasety magnetofonowe  
i czarne płyty muzyczne.  

Tel-501 781 933 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO SKUP-KASACJA  
zaświadczenie legalnie 515 514 100 

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ NIERUCHO-
MOŚĆ Z PROBLEMEM PRAWNYM, ZADŁU-
ŻONĄ, UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH. 
TEL: 786-805-828

Kupię las, Prażmów, tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053 

Dom parterowy 172m2,  
4 pokoje, wszystkie media, Kałęczyn.  
Tel-609 502 603 

Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

400/os/2:ka,650/os/1:ka+Liczn 
502222555

MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623 

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

SEZAM, sklep zielarsko medyczny  
i zdrowa żywność, ul. Czajewicza 1,  

róg Nadarzyńskiej, PIASECZNO,  
tel. 506 76 74 74 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221  

      
INFORMACJA

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 1899 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
1)  wynajęcia na czas nieoznaczony, działki nr 89/40, poł. w Bobrowcu przy zbiegu ul. Naturalnej  

i ul. Głównej, o pow. 12 m2, z przeznaczeniem pod teren zieleni, na rzecz dotychczasowego 
użytkownika,

2)  wynajęcia na od dnia 15.05.2023 do dnia 28.08.2023 r. części działki nr 39, obr. 78 m. 
Piaseczno, poł. w rejonie Al. Brzóz, o pow. 200 m2 z przeznaczeniem pod posadowienie  
niekubaturowych urządzeń infrastruktury rekreacyjnej tj. Wypożyczalni kajaków „Port kajakowy”, 
na rzecz dotychczasowego użytkownika,

3)  wynajęcia na czas nieoznaczony, części działki nr 24/2, obr. 57 m. Piaseczno poł. przy ul. 
Świętojańskiej, o pow. 88 m2 z przeznaczeniem pod teren zieleni, na rzecz dotychczasowego 
użytkownika,

4)  wynajęcia na czas nieoznaczony, działki nr 183/6, obr. 24, m. Piaseczno przy  ul. Iwaszkiewicza,  
o pow. 42 m2, z przeznaczeniem pod teren zieleni, na rzecz dotychczasowego użytkownika,

5)  wynajęcia na czas nieoznaczony, działki nr 9/12, obr. 21, m. Piaseczno przy ul. Technicznej,  
o pow. 588 m2, z przeznaczeniem pod drogę przeciwpożarową, na rzecz dotychczasowego 
użytkownika,

Wykazy zostały podane do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia,  
tj. od dnia 01.03.2023 r.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno



16 NR 422 (11) 1 MARCA 2023 REKLAMA


